
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 25 DE
MARÇ DE 2014 

Núm.: PLE2014/3
Dia i hora: 25/03/2014 19:30:00
Lloc: Sala JGL

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidor Senyor JOSEP GABARRÓ GUIRAO
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidora Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ
Secretari Senyor MARIÀ VILARNAU MASSA

S'han excusat d'assistir-hi:

Regidora Senyora NÚRIA RIVAS MASCARÓS

A la Sala de Plens de la Casa Consistorial es reuneix el Ple de l'Ajuntament per fer
sessió  Ordinària  en  primera  convocatòria,  el  dia  i  l'hora  que  s'indiquen  a
l'encapçalament, amb el següent:

El regidor senyor Sergi Sabrià s'incorpora a la sessió a les 19.53 hores, quan s'estava
tractant el punt número 9 de l'ordre del dia, Liquidació del pressupost.

Ordre del dia

Assumptes
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A) PART RESOLUTÒRIA
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.
2.- RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA.- Coneixement.-
 
A.1)  ASSUMPTES  COMISSIÓ  INFORMATIVA  DE  RÈGIM  INTERIOR,
PRESSUPOST I HISENDA
3.-  AUTORITZACIÓ  DE  COMPATIBILITAT  PER  UNA  SEGONA  ACTIVITAT
PRIVADA (ADVOCAT), SOL.LICITADA PEL SENYOR MARIÀ VILARNAU MASSA.-
Aprovació.-
4.-  CREACIÓ  DE  FITXERS  AMB  DADES  DE  CARÀCTER  PERSONAL  DE
TITULARITAT DE L'AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL.- Aprovació.-
5.- DENOMINACIÓ DE CARRERS I ESPAIS PÚBLICS.- Aprovació.-
6.-  MODIFICACIÓ  DE  L'ORDENANÇA  DE  SIMPLIFICACIÓ  DE  TRÀMITS  I
REDUCCIÓ  DE  LA  CÀRREGA  ADMINISTRATIVA  BUROCRÀTICA.-  Aprovació
inicial.-
7.- CONCESSIÓ BONIFICACIÓ ICIO OBRES REHABILITACIÓ EDIFICIS DINS DEL
PLA INTEGRAL DEL PLA DE BARRIS SAULEDA- CARRER AMPLE. Aprovació.-
8.- MODIFICACIÓ REGLAMENT DEL SERVEI DE SUBMINISTRAMENT D'AIGUA.
Aprovació definitiva
9.- EXPEDIENT DE LIQUIDACIÓ PRESSUPOST 2013. Informació
10.- CONVENI DE COL·LABORACIÓ DIPUTACIÓ DE GIRONA, AJUNTAMENT DE
PALAFRUGELL  I  FUNDACIÓ  VILAGRAN  MARISTANY  PER  OBRES  CENTRE
OCUPACIONAL I DECLARACIÓ DE DESPESA PLURIANUAL. Aprovació
 
A.2) ASSUMPTES COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME
11.-  EXPEDIENT  CORRESPONENT  A  L’OCUPACIÓ  DIRECTA  D’UN  TROS  DE
TERRENY DE SUPERFÍCIE  1.059 M2,  PERTANYENT A LA FINCA REGISTRAL
NUMERO 4491, INCLOSA AL PMU-1.5 “ENERGIA”,  A PALAFRUGELL. Aprovació
definitiva.-
12.- SENTÈNCIES REFERIDES A L’ÀREA D’URBANISME I OBRES. Coneixement.-
 
A.3) ASSUMPTES COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LES PERSONES
13.- MANIFEST SANT JORDI A PALAFRUGELL.-Aprovació.-
14.-  MOCIÓ  DE  RATIFICACIÓ  DE  L'AJUNTAMENT  DE  PALAFRUGELL  A  LA
PROPOSTA DEL DEPARTAMENT D'ENSENYAMENT DE LA GENERALITAT  DE
CATALUNYA DE MANTENIR ELS PLANS DE TRANSICIÓ AL TREBALL (PTT) PER
AL CURS 2014-2015.-Aprovació.-
 
B) CONTROL I FISCALITZACIÓ DELS ÒRGANS DE GOVERN
15.-  REGLAMENT  DE  PARTICIPACIÓ  CIUTADANA:  MOCIÓ  PROPOSADA  PER
L'ASSOCIACIÓ D'AJUDA AL POBLE SAHRAUÍ LEMBARKI DE PALAFRUGELL, EN
FAVOR DE L'AMPLIACIÓ DEL MANDAT DE L'MINURSO AMB COMPETÈNCIES EN
LA VIGILÀNCIA DELS DRETS HUMANS AL SAHARA.- Aprovació.-
16.- INFORMES.-
17.- PRECS I PREGUNTES.-

Desenvolupament de la sessió
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Una vegada comprovat pel secretari l’existència del “quòrum” que cal perquè pugui ser
iniciada la sessió, consistent en la majoria dels membres de dret que en formen part,
es passa a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 

A) Part Resolutiva

1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LES SESSIONS ANTERIORS

D’acord amb el que disposa l’article 108 del Reglament Orgànic Municipal, el president
sotmet  a  la  consideració  dels  assistents  l'esborrany  de  les  actes  de  les  sessions
anteriors següents:
 
- PLE2014/2 Ordinària 25/02/2014
 
Sense que hi hagi intervencions es tenen per aprovades les mateixes per unanimitat.

2.- RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA

Es  dóna  compte  a  l'efecte  d'assabentat  de  les  Resolucions  dictades  per  l'Alcalde
durant els següents períodes:

Període compres entre 20 de febrer de 2014 al 20 de març de 2014, número en
ordre correlatiu creixent de la 386/2014 a la 732/2014.

A.1) Assumptes comissió informativa de règim interior, pressupost i hisenda

3.-  AUTORITZACIÓ  DE  COMPATIBILITAT  PER  UNA  SEGONA  ACTIVITAT
PRIVADA (ADVOCAT), SOL.LICITADA PEL SENYOR MARIÀ VILARNAU MASSA.-
Aprovació.-

Relació de fets:

El  senyor  MARIÀ  VILARNAU  MASSA,  personal  funcionari,  secretari  d'aquesta
Corporació, mitjançant escrit presentat al registre d'entrada el dia 12 de març de 2014,
número 3476, ha sol·licitat el reconeixement o autorització de compatibilitat d'acord
amb els article 5 i 14 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del
personal  al  serveis  de  les  administracions  públiques,  respectivament,  i  els  articles
concurrents de la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d'incompatibilitats del personal al
servei de l’Administració de la Generalitat, pel desenvolupament de l'activitat següent:

- Advocat.

El personal de l'Ajuntament de Palafrugell, i dels organismes, ens i empreses que en
depenen, està subjecte al règim d’incompatibilitats previst a la Llei 53/1984, de 26 de
desembre, d’incompatibilitats del personal al serveis de les administracions públiques, i
a la Llei  21/1987,  de 26 de novembre,  d'incompatibilitats  del  personal  al  servei  de
l’Administració de la Generalitat.
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L’exercici  d’una  segona  activitat,  ja  sigui  pública  o  privada,  exigeix  la  prèvia
autorització o reconeixement de compatibilitat per part de l'Ajuntament de Palafrugell i
el Ple  és l’òrgan competent per autoritzar i reconèixer aquesta compatibilitat, prèvia
sol·licitud de l’interessat.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Reconèixer  la  compatibilitat  del  funcionari  d'aquesta  Corporació  senyor
MARIÀ VILARNAU MASSA, amb lloc de treball de secretari , per l’exercici de l’activitat
privada següent :
 
-  Advocat
 
Aquest  reconeixement  està  subjecte  al  compliment  dels  requisits  establerts  en  la
legislació vigent en matèria d’incompatibilitats.
 
Segon.- Notificar aquesta resolució al treballador.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé la senyora Zaragoza manifestant  que la Llei  53/1984, d'incompatibilitats del
personal al servei de les Administracions Públiques i la Llei 21/1987, d'incompatibilitats
del personal al servei de l'administració de la Generalitat regulen que l'exercici d'una
segona  activitat,  ja  sigui  pública  o  privada,  exigeix  la  prèvia  autorització  i
reconeixement de compatibilitat per part de la Corporació. En aquest cas el secretari
és qui demana la compatibilitat per l'exercici de l'advocacia i segons aquesta Llei, el
Ple és l'òrgan competent per autoritzar i reconèixer aquesta compatibilitat, prèvia la
sol.licitud de l'interessat que ja està tramitada.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta per unanimitat sense esmenes.

4.-  CREACIÓ  DE  FITXERS  AMB  DADES  DE  CARÀCTER  PERSONAL  DE
TITULARITAT DE L'AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL.- Aprovació.-

Relació de fets:

L’Ajuntament de Palafrugell disposa de fitxers de dades de caràcter personal creats
amb anterioritat i degudament inscrits al Registre de l’Autoritat Catalana de Protecció
de  Dades.  Aquests  fitxers,  i  les  mesures  de  seguretat  que  s’hi  apliquen,  figuren
detallats en el Document de seguretat de l’Ajuntament. El responsable de seguretat i la
Comissió Tècnica de Gestió de la Documentació i de la Informació ha efectuat una
revisió dels esmentats fitxers i ha analitzat els tractaments de dades que es porten a
terme  actualment  per  part  dels  òrgans  de  l’Ajuntament.  Com a  resultat  d’aquests
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treballs ha formulat una proposta de modificació i creació de fitxers de titularitat de
l’Ajuntament.
 
La creació, modificació o supressió de fitxers de dades de caràcter personal de les
administracions públiques té la seva regulació a l’article 20 de la Llei orgànica 15/1999,
de 13 de desembre, de protecció de dades de caràcter personal, on s’estableix que
l’acord de creació, modificació o supressió s’ha d’efectuar per mitjà de disposició de
caràcter general. Un cop aprovada definitivament, la informació bàsica dels fitxers s’ha
de notificar a l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades (art. 11.2.a de la Llei 32/2010,
d‘1 d’octubre, de l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades) per a la seva inscripció al
Registre de fitxers públics.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Aprovar la creació de fitxers amb dades de caràcter personal de titularitat
d'aquesta  Corporació,  la  denominació  i  altres  referències  bàsiques  dels  quals
s’especifiquen a l’annex. El responsable dels fitxers serà l’Ajuntament de Palafrugell.
S’adoptaran les mesures de gestió i organitzatives necessàries per tal de garantir la
confidencialitat, la seguretat i la integritat de les dades, així com l’exercici efectiu dels
seus  drets  per  part  de  les  persones  afectades  o  interessades.  Les  mesures  de
seguretat  exigides per la normativa s’aplicaran en funció del nivell  de seguretat  de
cada fitxer i resulten principalment de l’adopció a nivell intern de les mesures previstes
en el títol VIII del Reglament de desenvolupament de la Llei orgànica 15/1999, de 13
de desembre, aprovat pel Reial decret 1720/2007, de 21 de desembre. El detall de les
mesures  i  la  seva  aplicació  concreta  figuren  en  el  Document  de  seguretat  de
l’Ajuntament. 
 
Segon.- Substituir la dada “certificats mèdics bàsics inicials” per “dades de salut (grau
de minusvalia)”, de l’estructura del fitxer Personal FPPGG, i modificar el seu nivell de
seguretat, d’“alt” a “mitjà”.

ANNEX:

FITXER Usuaris e-administració
1.- Nom del fitxer: Usuaris e-administració
2.- Finalitat i usos:  Registre de les persones que es donen d’alta com a usuaris dels
serveis  d’administració  electrònica.  Identificació  de  persones  interessades  per  a
permetre la realització de tràmits per mitjà de la seu electrònica. Notificació
3.- Persones o col·lectius afectats: Persones que es donen d’alta com a usuaris dels
serveis d’administració electrònica
4.- Procedència de les dades: Del propi interessat
5.- Procediment de recollida de dades: Enquestes o entrevistes, formularis
6.- Estructura  del  fitxer  i  dades  incloses:  Nom  i  cognoms,  DNI,  adreça  postal  i
electrònica, nom d’usuari, codi d’identificació i password
7.- Sistema de tractament: Manual i automatitzat
8.- Cessions: No es preveuen
9.- Transferències internacionals: No es preveuen
10.- Unitat responsable: Secretaria general
11.-  Atenció  als  interessats,  si  escau,  en  l’exercici  dels  drets  d’accés,  rectificació,
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oposició i cancel·lació: Ajuntament de Palafrugell
12.- Nivell de seguretat: Bàsic
 
FITXER Titulars d’habitatges d’ús turístic
1.- Nom del fitxer: Titulars d’habitatges d’ús turístic
2.- Finalitat i usos: Registre de titulars d’habitatges d’ús turístic del municipi a efectes
de compliment de la normativa reguladora. Obtenció d’informació a efectes d’inscripció
a la guia d’establiments turístics. Control de l’activitat
3.- Persones o col·lectius afectats: Titulars d’habitatges d’ús turístic
4.- Procedència de les dades: Del propi interessat o del seu representant legal
5.- Procediment de recollida de dades: Formularis
6.- Estructura del fitxer i dades incloses:  Nom i cognoms, DNI/NIF, adreça postal  i
electrònica, telèfon, signatura; dades de propietats (habitatge)
7.- Sistema de tractament: Manual i automatitzat
8.- Cessions: Al Departament de la Generalitat competent en la matèria
9.- Transferències internacionals: No es preveuen
10.- Unitat responsable: Promoció econòmica
11.-  Atenció  als  interessats,  si  escau,  en  l’exercici  dels  drets  d’accés,  rectificació,
oposició i cancel·lació: Ajuntament de Palafrugell
12.- Nivell de seguretat: Bàsic
 
 FITXER Usuaris Servei de mediació i convivència
1.- Nom del fitxer: Usuaris Servei de mediació i convivència
2.- Finalitat  i  usos:  Registre de persones que s’adrecen al Servei amb finalitats de
gestió  i  resolució  de  conflictes  de l’àmbit  comunitari  i  veïnal,  contractual  (lloguers,
financers, compravendes, etc), de l’àmbit familiar i mesures reparadores en menors
3.- Persones o col·lectius afectats: Persones que s’adrecen al Servei per a la resolució
de  conflictes,  problemàtiques  de  convivència  ciutadana  i  menors  que  compleixen
mesures reparadores
4.-  Procedència  de  les  dades:  Del  propi  interessat  o  del  seu  representant  legal;
d’administracions públiques
5.- Procediment de recollida de dades: Enquestes o entrevistes, formularis, transmissió
electrònica
6.- Estructura del fitxer i dades incloses:  Nom i cognoms, DNI/NIF, adreça postal  i
electrònica, telèfon, signatura, data de naixement, nacionalitat, dades familiars, dades
d’hipoteques, infraccions administratives
7.- Sistema de tractament: Manual i automatitzat
8.- Cessions: Amb el consentiment de l’interessat, a altres organismes arbitrals propis
d’administracions públiques i a terceres persones relacionades amb el conflicte
9.- Transferències internacionals: No es preveuen
10.- Unitat responsable: Serveis Socials
11.-  Atenció  als  interessats,  si  escau,  en  l’exercici  dels  drets  d’accés,  rectificació,
oposició i cancel·lació: Ajuntament de Palafrugell
12.- Nivell de seguretat: Mitjà 

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.
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Intervencions:
Intervé la senyora Zaragoza manifestant que l'Ajuntament de Palafrugell disposa de
fitxers de dades de caràcter personal, creats amb anterioritat i degudament inscrits al
Registre  de  l'Autoritat  Catalana  de  Protecció  de  dades,  segons  marca  la  Llei  de
protecció de dades. El responsable de seguretat i la Comissió tècnica de gestió de la
documentació i la informació han efectuat una revisió d'aquests fitxers i han analitzat el
tractament de dades que s'han dut a terme. La seva proposta, després de la revisió, és
substituir  la  dada  de  “certificats  mèdics  bàsics  inicials  per  dades  de  salud  (grau
minusvalia)”, i li canvien el nivell de seguretat, d'alt a mitjà, segons ens marca la Llei.
Llavors es fan tres fitxers nous que són fitxers de serveis nous que té la Corporació,
que és el fitxer d'usuaris d'e-administració, de titulars d'habitatges d'ús turístics, i el
fitxer d'usuaris de serveis de mediació i de convivència.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta per unanimitat sense esmenes.

5.- DENOMINACIÓ DE CARRERS I ESPAIS PÚBLICS.- Aprovació.-

Relació de fets:

L’article 9 del Reglament de creació i funcionament de la comissió del nomenclàtor de
carrers  i  espais  públics  de  Palafrugell,  i  del  procediment  per  a  l’assignació  de
denominacions de carrers i espais públics del municipi estableix que l’expedient sobre
assignació o canvis de denominacions s’iniciarà per resolució d’alcaldia i convocarà la
Comissió  del  Nomenclàtor  de  carrers  i  espais  públics  de  Palafrugell  a  efectes
d’informar sobre la denominació objecte de l’expedient iniciat. 
 
La comissió elevarà un informe per a cadascuna de les propostes. 
 
Finalitzat el tràmit d’instrucció del procediment i a la vista de l’informe l’alcalde elevarà
proposta al Ple per tal que decideixi en definitiva.
 
D’acord  amb  l’article  12  del  mateix  reglament  s’estableixen  els  criteris  genèric  de
denominació, entre els quals hi ha:
 
1.- Prioritzar la incorporació de la toponímia local tradicional, dels elements que formen
part de la vida col·lectiva i de la memòria històrica, dels senyals d’identitat de la vila i
dels personatges locals més rellevants.
 
2.- Prioritzar la presència de noms de dona fins a aconseguir la paritat de gènere en el
nomenclàtor.
 
3.- Incorporar elements o personatges rellevants d’àmbit nacional o universal.
 
4.- Defugir les duplicitats o noms similars que puguin portar a confusió.  
 
Vist  que la proposta realitzada per la  comissió del  nomenclàtor s’ajusta als criteris
esmentats,
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Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-   Resoldre  les  propostes realitzades per  part  de  particulars  en relació  a la
denominació de carrers i espais públics en els termes següents:
 
1.-  Sol·licitud  del  Sr.  Javier  Ciscar  Segura,  en  representació  de  l’Hostalillo  SA en
relació a la modificació de la configuració del carrer Joaquim Mir:
 
El Sr. Ciscar, en representació de l’Hostalillo va presentar instància l’any 2011 en la
qual es demanava que es mantingués l’adreça de l’hotel amb l’anterior denominació
del  carrer Bella Vista, donat que aquesta era l’antiga adreça que tenia adjudicada.
Al•lega que el canvi d’adreça com a conseqüència del fet que s’hagi donat nom al
carrer frontal del seu hotel com a carrer Joaquim Mir, li està causant problemes amb
clients i proveïdors.
 
Vista  la  proposta  de  la  comissió  del  nomenclàtor  es  resol  desestimar  la  sol·licitud
donat que la denominació del carrer com a Joaquim Mir està aprovada des de l’any
1979.  Cal  tenir  en  compte  que  aquesta  és  una  situació  històrica  i  que  també
significaria l’establiment d’un criteri que després podria portar perjudicis a tercers. Per
tant, la coherència de la configuració geogràfica del carrer Joaquim Mir exigeix que es
mantingui la situació actual i no procedeix acceptar la proposta feta pel Sr. Ciscar.
 
 
2.- Sol•licitud de l’empresa Arquitectura Ferrés Marcó de donar denominació a unes
escales de Llafranc
 
Vista  la  sol•licitud  presentada  per  l’empresa  Arquitectura  Ferrés  Marcó  de  donar
denominació a les escales situades entre el carrer Xarembeco i el Camí de la Font
d’en Xecu. Atès que aquestes escales no tenen denominació oficial, i d’acord amb els
criteris  de  l’article  12  del  reglament  de  creació  i  funcionament  de  la  comissió  del
nomenclàtor de carrers i espais públics de Palafrugell.
 
S’estima la sol·licitud presentada i s’aprova denominar les escales situades entre el
carrer Xarembeco i el Camí de la Font d’en Xecu amb el nom d’ “Escales de Venècia”,
en referència a la zona de platja Llafranc que popularment es coneix amb aquest nom.
 
3.- Sol•licitud dels veïns de Vila-seca de donar denominació a una zona del barri
 
L’associació de veïns de Vila-seca ha manifestat a les reunions veïnals l’oportunitat de
donar denominació a una zona enjardinada del barri que actualment no té nom.
 
Atès que aquesta zona, efectivament no té denominació, i que no afecta a les adreces
dels habitatges adjacents, s’acorda denominar “Parc de Vila-seca” a l’espai verd públic
existent a l’illa entre els carrers d’Isabel II i la ronda Vila-Seca. 
 
4.-  Sol•licitud  de  l’oficina  de  català  del  CPNL  de  donar  la  denominació  “Salvador
Espriu” a un espai del municipi 
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Vista la sol•licitud efectuada pel CPNL de donar el  nom de “Salvador Espriu” a un
espai del municipi, i atès que al costat de la plaça dedicada a Miquel Martí i Pol hi ha
un parc públic sense nom, es considera adequat denominar al parc públic situat entre
el carrer Mestre Manel Massoni i Esparragó i la plaça Miquel Martí i Pol com a “Espai
de Salvador Espriu”.  
 
Segon.- Aprovar, d’ofici, les següents denominacions de carrers i espais públics del
municipi de Palafrugell, d’acord amb la proposta de la Comissió del Nomenclàtor:
 
-  Denominar  al  parc  comprès entre  el  carrer  Mestre  Manel  Massoni  i  Esparragó i
l’avinguda del Mestre Josep Bonay i Vidal (inclòs el passatge situat al final del parc)
com a “Espai de Teresa Burcet  Vicens”. Per tal d’escollir la denominació s’ha utilitzat
el  document sorgit  del  procés participatiu realitzat  l’any 2011 i  impulsat  per l’Espai
Dona.
 
- Denominar al parc situat a la confluència de l’avinguda de Pompeu Fabra i l’avinguda
del  Mestre Josep Bonay i  Vidal  com a “Espai  de Marta Mata”.  Per tal  d’escollir  la
denominació s’ha utilitzat el document sorgit del procés participatiu realitzat l’any 2011
i impulsat per l’Espai Dona.
 
- Modificar la denominació de la “rambla Perpinyà”, per tal que enlloc de rambla que es
denomini “carrer Perpinyà”.
 
Tercer.- Retolació de paratges 
 
Aprovar el model de retolació dels paratges que consta a l’annex, i amb la següent
descripció: 
 
L’identificador  de  numeració  en  rústega  consistirà  en  una  placa  amb  plec  a  90º
d’alumini de 260 x 175 mm. amb decorat a tot color i fixada amb contraplaca, amb el
fons blanc i tota la tipografia amb color blau Pantone 289 C; la tipografia anirà inscrita
dins un rectangle de gruix 3 mm. amb les cantonades arrodonides.
 
 L’emblema municipal anirà a la part superior esquerra. El nom del nucli anirà a la
dreta de l’escut  amb la tipografia Helvètica Neue Lt  Std 55 Roman de tamany 70
punts. El nom del paratge anirà centrat  just al punt central de la placa, amb tipografia
Helvètica Neue Lt Std 55 Roman de tamany ajustat a l’amplada del text més llarg. El
codi de via (codi de paratge) INE i el número de policia aniran centrats a la part inferior
i separats amb un guió, amb tipografia Helvètica Neue Lt Std 75 Bold de tamany 85
pt .El codi anirà cimcumscrit amb un cercle de gruix 2 mm.  

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé la senyora Zaragoza manifestant que la Comissió del Nomenclàtor, es va reunir
el passat dia 7 de març i a l'ordre del dia d'aquesta Comissió del Nomenclàtor hi havia
diferents  temes a tractar.  En principi  es va informar de què el  Nomenclàtor  es va
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tancar, i es va agrair la tasca que ha fet el senyor Vilardell per tenir tot el Nomenclàtor
ja aprovat, i es passaven unes quantes propostes que us explico i us explico l'informe
que fa la Comissió del Nomenclàtor. Primer hi havia una sol.licitud del representant de
l'hotel Hostalillo Sa, que demanava que pugui tenir una nova adreça, que és la que
havia tingut sempre l'hotel. La Comissió del Nomenclàtor va informar que l'adreça que
té l'hotel és des de l'any 1979, que és carrer Joaquim Mir, i que no li perjudica el fet
que tingui una adreça de carrer Bellavista perquè és cantoner amb el carrer Joaquim
Mir, i no té lògica modificar el carrer, per tant l'informe de la comissió és desestimar
aquesta sol.licitud.
Hi havia una sol.licitud per denominar les escales situades entre el carrer Xarembeco i
el Camí de la Font d'en Xecu, per donar entrada a una vivenda que s'està edificant, i
els experts de la Comissió del Nomenclàtor varen dir que seria correcte posar-li un
topònim de Llafranc, que seria Escales de Venècia.
L'altra sol.licitud era dels Veïns de Vila-seca, per denominar el parc de Vila-seca amb
aquest  nom.  Tot  i  que la  Comissió  del  Nomenclàtor  va  dir  que no és  lògic  posar
carrers, passatges o rambles amb el mateix nom i ja hi ha la ronda Vila-seca i el carrer
Vila-seca, però com que no hi ha numeracions a donar es va aprovar donar-li el nom
de Parc de Vila.-seca tal com demanen els veïns.
L'Oficina de Català també demanava que es denomini Salvador Espriu a un espai o un
carrer  del  municipi  i  la  Comissió  va  considerar  que  seria  lògic  donar  aquesta
denominació al parc situat entre el carrer Mestre Manel Massoni i la plaça Miquel Martí
i Pol.
Per Llei de paritat i per entendre que s'han de donar noms de dones a carrers, es va
acordar per part de la Comissió, de denominar el Parc comprès entre el carrer Mestre
Manel Massoni i  l'avinguda Mestre Josep Bonay, el  nom d'Espai de Teresa Burset
Vicens. També denominar el  parc situat a la confluència de l'avinguda de Pompeu
Fabra i l'avinguda del Mestre Josep Bonay, Espai de Marta Mata. 
Es va acordar denominar carrer Perpinyà, a la Rambla de Perpinyà, perquè no tenia
sentit que aquest tram de carrer tingués aquesta denominació. Això va ser a proposta
del regidor senyor Xavier Vilà que ho va sol.licitar a la darrera reunió de la omissió.
A  més  a  més  es  va  aprovar  el  model  de  retolació  dels  paratges  que  consta  a
l'expedient i en aquesta placa nova que es farà dels paratges rústics, hi haurà totes les
dades necessàries per poder identificar el nucli i la parcel.la rústica, amb el nou logotip
de l'Ajuntament de Palafrugell.
La Comissió del Nomenclàtor el que fa és informar de totes les sol.licituds, i de totes
les denominacions i canvis de denominacions, però és el Ple qui ho ha d'aprovar.

- senyor Genover: El nostre grup, evidentment té plena confiança amb el que ha fet la
Comissió  del  Nomenclàtor  i  donem suport  a  totes aquestes  noves denominacions.
Només un petit tema formal, que ja va constar a la Comissió de Règim Interior, i és
que generalment  a  totes  les  comissions s'avisa  al  portaveu i  al  suplent,  i  aquesta
vegada, ja havíem passat dues comissions de Nomenclàtor que no n'havíem tingut
notícia.

- senyora Zaragoza: Manifestar al senyor Genover que la convocatòria es va fer a tots
els  portaveus,  però  en  properes  ocasions  es  farà  directament  als  membres  de  la
Comissió.
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Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

6.-  MODIFICACIÓ  DE  L'ORDENANÇA  DE  SIMPLIFICACIÓ  DE  TRÀMITS  I
REDUCCIÓ  DE  LA  CÀRREGA  ADMINISTRATIVA  BUROCRÀTICA.-  Aprovació
inicial.-

Relació de fets:

En data 28 d’agost de 2012 es va aprovar l’ordenança de simplificació de tràmits, que
regula,  entre  altres,  el  procediment  i  documentació  de  comunicació  prèvia  de
l’execució d’obres de caràcter  menor per part  de particular,  substituint  el  règim de
llicència en determinats casos.
 
L’apartat 5 de l’article 17 estableix que:
 
5. Es requerirà a les persones físiques o jurídiques que tramitin expedients de llicència
d'obres majors, enderroc o comunicació prèvia d'obres menors, a l'Area d'Urbanisme
de l'Ajuntament de Palafrugell que a part de la documentació tècnica necessària per
obtenir el permís, caldrà aportar la següent documentació complementària: 
a) Alta al model 036, Cens d'obligats tributaris, a l'epígraf corresponent 
b) Ultima declaració d'IRPF i d'IVA realitzades, en el cas de ser persona física 
c) Última declaració d'Impost de Societats i d'IVA realitzades, en el cas de ser persona
jurídica. 
d) Cas de persona física, acreditació d'estar d'alta al règim especial de treballadors
autònoms (RETA)
 
Aquesta mesura es va adoptar en el seu moment com una petició formalitzada per
diferents promotors i constructors, i també per part de l’administració tributària, per tal
de col·laborar en la lluita contra el frau en el sector de la construcció.
 
Vist l’informe emès per la Intervenció de l’Ajuntament que posa de manifest que les
dades fiscals necessàries per realitzar un control tributari dels contribuents es poden
consultar pel propi ajuntament telematicament a l’Agència Estatal  de l’Administració
Tributària i la Tresoreria General de la Seguretat Social.
 
Atès que l’article 71 bis de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, dóna suport jurídic a la
substitució  de  la  presentació  de  documentació  per  la  realització  d’una  declaració
responsable per part dels interessats.
 
Es  considera  procedent  substituir  el  tràmit  de  la  presentació  de  la  documentació
esmentada per una declaració responsable en la qual s’exposi que es compleix amb
els requisits legals per realitzar l’activitat. i per l’autorització de l’interessat per tal de
l’ajuntament comprovi, si s’escau, les dades declarades telemàticament a través de 
l’AEAT i la TGSS.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:
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Primer.- Aprovar inicialment la modificació de l’apartat 5 de l’article 17 de l’Ordenança
Municipal Reguladora  del Lliure Accés a les Activitats de Serveis i el seu Exercici en
l’Àmbit Territorial del Municipi de Palafrugell, Simplificació de Tràmits i Reducció de la
Càrrega Administrativa Burocràtica, que quedarà redactat en els següents termes:
 
5.- Com a documentació complementària per tal d’obtenir la llicència d’obres o bé tenir
per comunicada l’execució d’obres menors no subjectes a llicència caldrà presentar
una declaració responsable de la persona física o jurídica que executi materialment les
obres  o  instal·lacions  en  la  qual  posi  de  manifest  que  compleix  les  obligacions
tributàries  i  de  la  seguretat  social  derivades de la  seva activitat,  i  que autoritza  a
l’Ajuntament a comprovar la seva situació censal a efectes tributaris, incloent les dades
l’IVA, IRPF i Impost de Societats, així com les dades obrants a la Tresoreria General
de la Seguretat Social.
 
Segon.- Sotmetre a exposició pública aquest acord per un termini de 30 dies hàbils al
BOP de Girona, al DOGC, a un diari de difusió i al tauler d’edictes municipal.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé la senyora Zaragoza manifestant que el passat dia 28 d'agost de 2012 es va
aprovar l'ordenança de simplificació de tràmits, a l'apartat cinc de l'article 17, s'establia
requerir, per tal d'obtenir la llicència d'obres o tenir per comunicada l'execució d'obres
menors no subjectes a llicència, de l'alta del model 036 de l'última declaració d'IRPF i
d'IVA realitzades, de l'impost de societats i de l'IVA realitzat i en cas de ser persona
física l'acreditació d'estar d'alta al règim especial d'autònoms. Aquesta mesura s'havia
adoptat a petició de l'associació i de diferents promotors i constructors i també per part
de  l'Administració  Tributària,  per  evitar  l'economia  submergida.  S'ha  emès  ara  un
informe d'Intervenció de l'Ajuntament, pel qual es posa de manifest que totes aquestes
dades fiscals necessàries per realitzar el control tributari es poden consultar pel propi
Ajuntament via telemàtica, i és per això que es considera procedent substituir el tràmit
de presentació d'aquesta documentació per una declaració responsable. 

- senyor Genover: Tot el que ha dit la senyora Zaragoza ens embla correcte, però al
ser una aprovació inicial, ens abstindrem.

-  senyor  Lledó:  Nosaltres,  tot  el  que  sigui  simplificació  de  càrrega  burocràtica,  és
evident que nosaltres hi estarem d'acord, només voldríem fer un incís i demanar que
entre l'aprovació inicial i la definitiva s'aportés un model de declaració responsable,
que creiem que seria oportú que, com a mínim, n'hi hagués un d'oficial que contingués
els  apartats  que  es  volen  demanar  a  totes  les  persones  que  demanin  aquestes
llicències. Hem buscar al web i no hem trobat un model de declaració responsable per
aquest aspecte concret.

- senyora Zaragoza: Dir al senyor Lledó que el model de declaració responsable s'està
redactant, que esperàvem a tenir l'aprovació inicial per poder-lo tenir redactat i penjar-
lo quan s'hagi aprovat definitivament.
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Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, senyores Zaragoza i Mauri
(PSC), senyors Gómez, Prats, Pujol, Gabarró, senyora Frigola (CiU), senyors Sabrià,
Vilà, Lledó, senyora Farrarons (ERC), senyora Galiana, senyor Rodrigo (PP) i senyor
Guerra (PxC), total divuit vots a favor.
Vots en contra: Cap
Abstencions: Senyor Genover i senyora Recio (Entesa), total dues abstencions.

7.- CONCESSIÓ BONIFICACIÓ ICIO OBRES REHABILITACIÓ EDIFICIS DINS DEL
PLA INTEGRAL DEL PLA DE BARRIS SAULEDA- CARRER AMPLE. APROVACIÓ

Relació de fets:

Vista  la instància presentada per la  COM.PROP. PORTAL NUM 7 DEL GRUP LA
SAULEDA DE PALAFRUGELL, en data 06 de març de 2014, per la qual es sol·licita
bonificació  de  l’Impost  sobre  Construccions,  Instal·lacions  i  Obres  per  les  obres  a
executar dins del projecte d’integració integral dels barris la Sauleda i el carrer Ample:

Vist  l’article  7è.  de  l’article  de  l’Ordenança  Fiscal  Reguladora  de  l’Impost  sobre
Construcció, Instal·lacions i Obres, que diu textualment:

“1.- S’estableix, d’acord amb l’article 103.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de
març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, una
bonificació de la quota de l’impost a favor de les construccions, instal·lacions o obres
que  siguin  declarades  d’especial  interès  o  utilitat  municipal  per  concórrer
circumstàncies  socials,  culturals,  històrico-artístiques  o  de  foment  del  treball  que
justifiquin tal declaració. Aquesta correspondrà al Ple de la Corporació i s’acordarà ,
prèvia sol·licitud del subjecte passiu, amb el vot favorable de la majoria simple dels
seus membres. 

De conformitat amb l’article 103.2 s’estableixen les següents bonificacions:

a. Bonificació del 95% de la quota per les obres que es realitzin en equipaments
d’ús públic per altres administracions , ja sigui directament o mitjançant altres
ens de dret públic o privat.

b. Bonificació  del  95% per  les  obres  que  s’executin  en  el  marc  del  projecte
d’intervenció integral dels Barris de la Sauleda i el carrer Ample

c. Bonificació  del  95% per  les  obres  que  s’executin  com a  conseqüència  de
desastres naturals o per motius de força major.

d. Bonificació del 60% per les empreses que sol·licitin llicència d’obres , tant per
instal·lació de noves activitats com remodelació d’activitats ja existents ,que
suposin la creació de llocs de treball en els Sectors d’Activitat Econòmica que,
d’acord  amb  el  POUM  de  Palafrugell,   tenen  com  a  ús  predominant  l’ús
industrial. Caldrà que a la seva sol·licitud aportin memòria de la previsió de
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llocs   de  treball  una  vegada  instal·lada  la  nova  activitat  o  executada  la
remodelació. Serà requisit que entre l’atorgament de la llicència i l’inici de les
obres no es superin els sis mesos.

Bonificació del 50% per les obres que es realitzin per a l’inici  o remodelació d’una
activitat econòmica sempre que el titular de la llicència d’obres coincideixi amb el titular
de l’activitat econòmica, a tal efecte caldrà sol·licitar llicència ,o bé fer comunicació
prèvia, de nova activitat o modificació de l’existent de manera simultània a la sol·licitud
de la llicència d’obres.”

Vistes les llicències d’obres concedides referents al projecte del pla de barris de les
referides comunitats:
 

Data
concessió Llicència Comunitat

Import Impost sobre Construccions,
Instal·lacions i Obres

03/03/14 73/14 Carrilet núm. 29 392,88
04/03/14 74/14 Carrilet núm. 29 3.214,08

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Declarar,  d'acord amb l'article 7è. De l'article de l'Ordenança Fiscal  Reguladora de
l'Impost sobre Construcció, Instal·lacions i Obres, obres d'especial interès les obres de
rehabilitació dels edificis a executar dins del projecte d’integració integral dels barris la
Sauleda i el carrer Ample i en conseqüència atorgar la bonificació del 95% en la quota
a ingressar en concepte d’Impost sobre Construcció, Instal·lacions i  Obres, d’acord
amb el següent detall:

Data
concessió Llicència Comunitat

Import  Impost
sobre
Construccions,
Instal·lacions  i
Obres Bonificació

Quota
líquida

03/03/14 73/14 Carrilet núm. 29 392,88 373,24 19,64
04/03/14 74/14 Carrilet núm. 29 3.214,08 3.053,38 160,70

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Alcalde manifestant que es tracta d'un expedient, ja en el Ple passat
en vàrem aprovar dos en el mateix sentit, que són obres que estem fent al voltant del
Pla de Barris, en aquest cas són bàsicament façanes de La Sauleda, i en aquest cas,
la normativa ja preveu, dins del Pla de Barris, que es puguin bonificar amb un màxim
del 95% el que és l'ICIO que han de pagar per obtenir aquesta llicència.

-  senyor  Genover:  Manifestar  la nostra satisfacció ja que el  fet  d'aprovar  aquestes
bonificacions vol dir que el Pla de Barris va avançant i anem rehabilitant edificis.

- senyor Vilà: Tal com vàrem manifestar en el darrer Ple, en altres bonificacions, estem
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totalment d'acord amb que aquest Pla vagi avançant.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

8.- MODIFICACIÓ REGLAMENT DEL SERVEI DE SUBMINISTRAMENT D'AIGUA.
Aprovació definitiva

Relació de fets:

Vist l’acord de l’Ajuntament Ple de data 28 de gener de 2014 segons el qual s’aprova
la modificació provisional del Reglament del servei de Subministrament d’Aigua.

Atès que l’expedient s’ha sotmès a informació pública durant 30 dies, comptats des de
l’endemà de la publicació del anunci en el Butlletí Oficial de la Província, així com s’ha
efectuat  la seva publicació en el  DOGC, en el  tauler  d’anuncis de l’Ajuntament  de
Palafrugell i en el diari El Punt i atès que durant aquest termini no s’ha presentat cap
reclamació.

Vistos els articles 65 i 66 del Reglament d’obres i serveis dels ens locals (ROAS),
aprovat pel decret 179/1995, de 13 de maig.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.-   Aprovar definitivament la modificació del redactat del Reglament del servei de
subministrament d’aigua potable a Palafrugell segons acord del Ple de l'Ajuntament de
data 28 de gener de 2014.

Segon  .- Procedir a la seva publicació d’acord amb l’article 66 del Reglament d’obres i
serveis dels ens locals (ROAS), aprovat pel decret 179/1995, de 13 de maig.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rangel manifestant que avui el que portem és l'aprovació definitiva
d'aquesta modificació del Reglament de Subministrament del servei d'aigua, i per fer
una mica de memòria, en el plenari del mes de gener es va fer l'aprovació inicial, ara
en aquests moments s'ha produït la seva exposició pública de trenta dies, no hi ha
hagut al.legacions ni cap aportació al llarg d'aquest període, i avui el que faríem seria
donar resposta formal a aquesta situació d'aprovació definitiva.

- senyor Lledó: Nosaltres volíem fer dues aportacions. Una és que a l'article 11.2, que
es modifica, es fa referència a la llicència de primera ocupació, d'acord amb l'article
91.5 del Reglament d'Activitats, obres i serveis de la Generalitat, aquest article està
derogat  per  la  Llei  3/2012,  per  tant  els  hi  demanaríem que ho corregissin.  I  l'altra
reflexió  que  els  hi  volíem  fer  és  que  ens  hem  mirat  l'article  58  en  relació  a  les
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infraccions i veiem que les infraccions lleus, vostès col.loquen regar un jardí de més de
500 metres amb aigua de xarxa, però a partir d'aquí ja no hi ha cap més infracció, com
sí que hi havia a l'antic reglament, per superfícies majors, per tant, entenem que aquí
vostès  deixen  una  mica  la  porta  oberta  a  què  qualsevol  tipus  de  jardí   de  més
superfície pugui  ser regat amb aigua de xarxa.  També redueixen les sancions, els
escalats de les infraccions lleus, greus i molt greus i també simplifiquen o minimitzen el
que  és  utilitzar  l'aigua  de  xarxa  per  omplir  piscines,  que  ho  consideren  com una
infracció  lleu i  no fan un escalat  com hi  havia  a l'anterior  reglament.  Nosaltres en
aquest punt no hi estaríem d'acord, perquè pensem que sí que s'hauria d'incloure un
escalat amb relació al reg de jardins i amb les piscines i aquesta aportació que els hi
fem perquè facin la correcció normativa.

-  senyor  Rangel:  Pel  que fa referència a la primera de les aportacions que fa,  en
prenem nota i si s'ha de corregir es corregirà. Pel que fa referència a aquest graduat,
escalat, en funció de la tipologia de consums, tant si és per jardineria com per oci, el
que sí  que  té  en compte aquest  reglament  és l'adaptació  a la  situació  actual.  En
aquests  moments  aquest  escalat  gradual  de  costos  i  de  consums  ha  variat
espectacularment  en relació al  que és l'anterior  modificació d'aquest  reglament.  La
tipologia de les característiques de les infraccions, en aquests moments l'aportació del
cànon de l'aigua fa que aquesta tipologia de costos en funció dels usos que vostè està
plantejant estigui perfectament expressat amb el redactat que en aquests moments es
planteja, per tant, el que sí que li diríem és que no és tant fàcil com vostè ens està
explicant,  la  problemàtica,  i  creiem  que  aquest  reglament  contempla  tots  aquests
casos que vostè ha esmentat, i per tant, en relació a la modificació d'aquests articles,
creiem que en aquests moments ja no seria correcte de fer-ho, tot i així tornarem a fer
un repàs amb el senyor Interventor per veure si en aquest darrer redactat que tenim hi
alguna cosa que no quedi prou clara, abans de la publicació.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, senyores Zaragoza i Mauri
(PSC), senyors Gómez, Prats, Pujol, Gabarró, senyora Frigola (CiU), senyor Genover,
senyora Recio (Entesa),  senyora Galiana, senyor Rodrigo (PP) i senyor Guerra (PxC),
total setze vots a favor.
Vots en contra: Cap
Abstencions:  Senyors  Sabrià,  Vilà,  Lledó,  senyora  Farrarons  (ERC),  total  quatre
abstencions.

9.- EXPEDIENT DE LIQUIDACIÓ PRESSUPOST 2013. Informació

Relació de fets:

Vist  els  articles  89  i  següents  del  Real  Decret  500/1990,  que  estableix  l'obligació
d'aprovar la liquidació del pressupost abans del dia 1 de març de l'exercici següent i
donar compte al Ple de la corporació en la primera sessió posterior.
 
Vist els decrets d'Alcaldia de data 21 de febrer de 2014  num. 404, 406,  407 , 408 i
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410 pel  qual  s'aproven la liquidació  del  pressupost  2013 de l'Institut  de Promoció
Econòmica  de  Palafrugell,  de  l'Institut  de  Mitjans  de  Comunicació  Pública  ,  del
Patronat del Museu , de l'Institut Municipal d'Esports i de l'Ajuntament de Palafrugell.

Es dóna compte al Ple de la Corporació dels decrets d'Alcaldia de data 21 de febrer de
2014  num. 404, 406,  407 , 408 i 410 pel qual s'aproven la liquidació  del pressupost
2013 de l'Institut de Promoció Econòmica de Palafrugell,  de l'Institut  de Mitjans de
Comunicació Pública,  del  Patronat  del  Museu,  de l'Institut  Municipal  d'Esports i  de
l'Ajuntament de Palafrugell.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor alcalde manifestant que algunes de les dades que avui cal explicar, ja
es  varen  donar  en  el  Ple  passat,  quan  vàrem  parlar  de  l'avanç  d'execució  del
pressupost de 2013. Evidentment en aquell moment no es va parlar de la liquidació
definitiva perquè encara s'estava acabant de tancar. Cal dir que en termes generals
s'ha  comportat  raonablement  bé  l'execució  final  del  pressupost,  amb un  romanent
positiu de 3.799.000 euros, dels quals cal dir que hem fet incorporacions de caràcter
voluntari,  de 2.038.000 euros,  bàsicament  donat  perquè moltes inversions de l'any
2013 s'han finançat amb romanent pròpiament dit,  i  això també va permetre reduir
l'endeutament en el seu moment. Fem la previsió de la paga extra que es va eliminar
l'any 2012 per quan la Llei habiliti  aquest pagament, poder-lo fer; i  també fem una
reserva prudent, atès que hi ha un conveni, fruit de l'aprovació del POUM vigent, de
900.000 euros d'ACISA, que hi ha interposada una reclamació patrimonial, intentem
fer  la  revisió  de  reserva  per  si  realment  ens  haguéssim  de  fer  càrrec  d'això,  no
tinguéssim problemes a l'hora de poder fer front a aquest pagament, tot i això estem
encara  en  la  via  de  la  negociació.  Dit  això,  d'aquest  romanent  positiu,  aquests
3.799.000 euros, el que quedarà disponible per intentar fer modificacions, com més
endavant intentaré explicar, són 337.000 euros.
En termes generals podríem dir que el romanent ha sigut positiu, ja portem varis anys
en aquesta línia. El resultat pressupostari també ha sigut ajustat positiu, de 2.132.000
euros. Cal dir que complim estrictament l'objectiu d'estabilitat pressupostària marcat
per la pròpia Llei, un objectiu que s'estableix en un import de  529.000 euros, dels
quals, aquesta partida ens permet, amb una modificació que hi ha hagut a última hora,
a nivell normatiu, destinar una part que el govern decidirà destinar 335.000 euros de
romanent  per  fer  el  que  s'anomena  inversions  financerament  sostenibles,  que
intentarem fer una proposta que passarem a la resta de grups per intentar fer una
proposta de modificació excepcional, i tindrem 184.000 euros,que destinarem a menys
endeutament  a  nivell  de  quan  hàgim  de  fer  l'operació  de  crèdit  de  2014.  També
complim estrictament el límit d'increment de despeses que fixa el govern central.
Pel  que  fa  a  les  magnituds  més  importants,  dir  que  bàsicament  l'increment,  una
vegada executat  el  pressupost,  a nivell  de despeses hi  ha hagut  un increment  de
l'1,77%, en relació a l'any 2012, bàsicament motivat perquè l'any 2013 s'ha reconegut
una paga extra addicional que l'any 2012 no hi era. I pel que fa als ingressos, hi ha
hagut  una  disminució  del  2,67%,  motivat  també  perquè  es  va  reduir  l'import
d'endeutament.
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Per  fer  un  breu  resum  de  les  magnituds  més  importants  de  despeses.  El
comportament  és molt  similar,  cada vegada hi  ha més despeses corrent,  despesa
ordinària, hi ha menys diferència entre l'aprovació inicial i la definitiva. Això no és una
tònica d'aquest govern només,  aquest ajustament en l'execució pressupostària ja fa
alguns anys que ho portem fent.
En l'apartat de despeses de personal hi ha un petit increment en relació a l'any 2012
perquè s'ha  computat  la  totalitat  de  la  paga  extraordinària,  si  no  fos  per  això  les
despeses  de  personal  serien  inferiors  a  les  d'altres  anys,  perquè  no  tenim  plans
d'ocupació,  s'ha  eliminat  l'aportació  al  Pla  de  Pensions  i  també  hi  ha  hagut  una
congelació salarial.
També en despeses de béns corrents, respecte l'any 2012 hi ha una petita variació
però bàsicament ve donada perquè l'any 2012 teníem comptabilitat el conveni que es
va fer per treure el litigi que hi havia amb Sorea, que era un milió d'euros. El 2012 era
excepcional  i  ara  tornem  una  mica  a  la  normalitat.  Despeses  financeres  queda
bàsicament  similar  i  la  resta  tenen  poques  variacions.  Podríem  dir  que  les
transferències corrents tenen una variació de 100.000 euros, que és fruit de l'aportació
extraordinària que es va fer a la Fundació Palafrugell – Gent Gran.
Pel que fa als ingressos, també es comporten de manera força correcta, portem ja
alguns anys que el capítol 1, d'impostos directes es comporta molt bé, és una font de
finançament important. El capítol II, que és l'import de construccions i instal.lacions té
una tendència  a  la  baixa  però  pensem que ja  s'ha  estabilitzat  i  que  si  mirem les
liquidacions de l'últim trimestre de 2013 i la tendència del primer trimestre de 2014,
podem parlar que començar a haver-hi una certa recuperació en el que és la liquidació
de l'impost de circulacions. En el capítol 3, hi ha una petita reducció bàsicament en la
taxa de l'aigua, hi ha menys consum, i això vol dir que hi ha menys recaptació i hi ha
una baixa generalitzada de les subvencions de la resta d'administracions, l'únic que es
comporta de forma positiva és l'aportació  que rebem del  govern centra,  que és la
participació en els tributs, la resta no té grans variacions a nivell de capítols. 
Una magnitud important que també es comporta correctament és la tresoreria, estem
també complint  la  Llei  de  morositat  i  pagant  a  26 dies.  Al  senyor  Lledó li  donaré
després l'informe sobre el tema que em va demanar sobre l'aportació a l'Associació de
Municipis  per  la  Independència.  Un informe que ha fet  el  senyor  Interventor  i  que
després passaré a tots els grups. Dir que l'informe manifesta que malgrat està entrat
com a factura,  és una aportació i  per tant no està subjecte a la Llei  de Morositat,
perquè no hi  ha cap contrapartida per l'Ajuntament. I  a més des de l'Alcaldia hem
elevat un informe jurídic a la Diputació perquè ens diguin com s'ha de procedir a l'hora
de pagar  aquesta factura,  a més a més d'haver-hi  partida pressupostària,  si  hi  ha
alguna incidència en termes jurídics.
L'endeutament també ha tingut reducció, l'any passat es va fer una operació de crèdit
de  704.000 euros,  perquè una part  de l'estalvi  pressupostària  que  hi  havia  es  va
destinar a reduir endeutament, es va fer una operació amb el BBVA, i això ha permès
una  reducció  important  en  l'endeutament.  A  l'any  2010  estàvem  amb  una  ràtio
d'endeutament  del  38,26%,  al  2013  estem al  28,11%,  per  tant,  és  un  comportant
positiu i això ens permet també pagar menys interessos, malgrat que és veritat que
l'Ajuntament de Palafrugell no ha tingut mai un excés d'endeutament
Els  patronats  han  tancat  tots  amb  romanent  positius,  el  Patronat  d'Esports  ha
reconduït els desequilibris que tenia a nivell pressupostari que venien d'altres anys,
tenint  en  compte  que  hem  pogut  de  fer  dues  ajudes  extraordinàries,  però  hem
recompost tot l'equilibri pressupostari i ara ja estem en la línia d'un tancament positiu,
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en tant a romanent i a resultat , i alhora, l'evolució que portem d'aquests mesos s'està
ajustant tant a les previsions i les obligacions. 

- senyor Genover: És un punt d'informació, voldríem fer un petit comentari. Valorem la
situació de tancament de 2013, i compartim que és una liquidació correcta. Volem dir
que la contenció més important en despeses, continua essent el capítol I pel motiu que
tots sabem. Tècnicament la gestió econòmica és bona, la Intervenció ha fet i fa una
gestió  molt  coherent  i  acurada.  Nosaltres  ens  pronunciarem  a  l'estiu,  quan  fem
l'aprovació del tancament, que tindrem la informació de les diferents àrees.

-  senyor  Sabrià:  Per  dir  que,  malgrat  sigui  un  punt  d'informació,  fer  unes  petites
valoracions. Nosaltres també compartim que els números son bons, també compartim
que crec que és la gestió de molts anys de fer la feina ben feta que ens porta fina aquí,
que  també  hem  passat  anys  complicats,  com no  podria  ser  d'altra  manera,  però
avancem que a partir del Pla d'Estabilitat de 2010, això pren una línia que és correcta.
Ens ha de preocupar que el tancament d'aquest any sigui negatiu, segurament que no,
perquè  ha  passat  també  altres  vegades,  però  ens  agradaria  que  tots  plegats
estiguéssim alerta. La Llei ens està obligant a posar els deutes de la Generalitat com a
Deutes de dubtós cobrament per la  demora que estan fent  ells  mateixos a pagar,
nosaltres la solució que proposem és fàcil, pensem que si tenim un Estat això deixarà
de passar, però en tot cas fa certa vergonya haver de presentar uns números on hi
hagi factures de dubtós cobrament que siguin de la Generalitat de Catalunya.
Ens preocupa que el romanent va una mica per sota, fins i tot per sota dels d'anys
complicats com el 2009 i el 2010, ens sembla bé el sistema mixt que se'ns proposava
l'altre dia a l'hora de fer combinar una amortització avançada amb el menor préstec i
també fer aquesta aposta per la inversió sostenible que se'ns obre ara mateix, aquests
335.000 euros. Ens agradaria ser-hi, i per tant, a l'hora de fer propostes i de poder-ne
parlar ens agradaria que se'ns tingués en compte i ens comprometem a fer propostes.
Tornem a  dir  una vegada més que els  números  d'aquesta  casa són  bons,  també
compartim que és  el  resultat  de molts  anys de fer  la  feina ben feta  i  així  han de
continuar. 
Sobre la factura de l'Associació de Municipis per la Independència que treia vostè
arran del comentari de l'últim dia, ara repassàvem els números, crec que hi ha 685
municipis que han sabut com pagar, segur que nosaltres també podem descobrir quina
és  la  manera  per  fer  front  a  això.  Llegíem  també  en  algun  moment  algunes
declaracions seves, que deia que li genera certs dubtes perquè no sap si aquesta és
l'Associació de Municipis de tots, jo li diria que ho passi a consultes i que preguntem
als ciutadans de Palafrugell, a dia d'avui, que se senten més seves, la Federació de
Municipis  de  Catalunya,  l'Associació  de  Municipis  de  Catalunya  o  l'Associació  de
Municipis per la Independència, i no tinc dubtes que si n'han de triar una de les tres, la
majoria  de  ciutadans  d'aquest  poble  tindran  més  compromís  amb  l'Associació  de
Municipis per la Independència, entre altres coses perquè potser les altres dues no
saben exactament ni que fan ni quins serveis ens donen. 

- senyor alcalde: Agrair les aportacions del senyor Genover. És veritat que la gestió
econòmica d'aquest municipi sempre ha sigut bastant acurada, però també és veritat
que s'han hagut que s'han hagut d'ajustar sempre als cicles, i aquest govern porta dos
anys i mig governant, en plena crisi econòmica, i el govern anterior va governar tres
anys amb crisi econòmica, portem sis anys de crisi, i el comportament, malgrat que hi
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ha algunes diferències importants, el romanent és important sempre que no entrem en
negatiu. És veritat que el romanent té un comportant força lineal en els últims anys, i
ara hi ha menys perquè l'any passat es va finançar més obra amb el romanent perquè
es va fer menys endeutament. 
No  tinc  cap  problema  si  he  de  gestionar  un  dia  aquest  Ajuntament,  dins  d'una
Catalunya independent,  al contrari,  crec que la feina que pot fer un alcalde, en un
Palafrugell dins d'una Catalunya Independent, serà la mateixa a la que estem fent ara,
que és gestionar els recursos que tenim, no els que voldríem tenir, i això no evita que
evidentment demanem que les administracions paguin totes.
Pel que fa a la factura de l'Associació de Municipis per la Independència,  li  passo
l'informe perquè el  tingui,  hem demanat  un informe addicional.  Vostè  compara les
associacions, i la Federació i l'Associació de Municipis, donen una contraprestació als
ajuntaments, pitjor o millor, per tant, nosaltres paguem per rebre un servei addicional,
en tot cas, si el consistori fruit de l'informe que vingui acorda pagar-la, caldrà habilitar
la partida i després fer el pagament.

- senyor Sabrià: Jo simplement deia que és trist que un deute d'una Institució del país
l'hàgim de posar com a de dubtós cobrament. Només volia dir això i apuntava una
possible  solució.  I  pel  que  fa  al  deute  amb  l'Associació  de  Municipis  per  la
Independència,  estic  segur  que  trobaran  una  solució  perquè  aquí  es  va  decidir
democràticament i  per àmplia majoria i  per  tant,  estic segur que quan tinguem els
informes trobarem una solució per pagar-ho i per ser membres de ple dret d'aquesta
Associació, que la majoria dels regidors que hi ha asseguts aquí tenen la voluntat que
aquest poble en passi a ser membre.

- senyor alcalde: Ja és membre, en tot cas falta pagar la quota.

Votació:
Sotmesa a consideració dels presents aquesta proposta, es donen per assabentats.

10.- CONVENI DE COL·LABORACIÓ DIPUTACIÓ DE GIRONA, AJUNTAMENT DE
PALAFRUGELL  I  FUNDACIÓ  VILAGRAN  MARISTANY  PER  OBRES  CENTRE
OCUPACIONAL I DECLARACIÓ DE DESPESA PLURIANUAL. Aprovació

Relació de fets:

Vista  la  proposta  de  conveni  de  col·laboració  entre  la  Diputació  de  Girona,
l’Ajuntament de Palafrugell i la Fundació Vilagran Maristany (VIMAR) pel finançament
de les obres d’adequació del local situat a “la Bòbila” com a centre ocupacional del
Baix Empordà.

Atès  que  el  local  on  es  preveu  executar  les  obres  va  ser  cedit  gratuïtament  per
l’Ajuntament en virtut de l’acord del Ple de data 29 d’agost de 2007  i el projecte per a
l’adequació del local  com a Centre d’Atenció Especialitzada, va ser redactat per l’Àrea
de Projectes i Obres de l’Ajuntament i aprovat definitivament per la Junta de Govern
Local de data 12 de desembre de 2008.

Atès  que  l'Ajuntament  de  Palafrugell,  en  base  a  l’interès  públic  del  projecte,  vol
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continuar col·laborant en la seva execució.

Atès que d’acord amb el contingut del conveni , l'Ajuntament de Palafrugell atorga  una
subvenció  a  favor  de  la  Fundació  Vilagran  Maristany  per  executar  les  obres   un
percentatge de finançament del 49,984 %, amb un import màxim de cent vint mil euros
(120.000,00 €) d’acord amb el següent calendari:

Anualitat Subvenció
2014 40.000,00 euros
2015 40.000,00 euros
2016 40.000,00 euros

Vist el crèdit consignat a l’aplicació nominativa 21.151.78001 Transferència conveni
VIMAR  obres  del  Pressupost  de  despeses  de  l’exercici  2014  de  l’Ajuntament  de
Palafrugell.

Vist l’informe emes per l’interventor accidental en data 8 de març de 2014.

Vist l’establert a l’article 174 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual
s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals i als articles 79 a
88 del Reial Decret 500/1990.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Aprovar la proposta de conveni de col·laboració entre la Diputació de Girona,
l’Ajuntament de Palafrugell i la Fundació Vilagran Maristany (VIMAR) pel finançament
de les obres d’adequació del local situat a “la Bòbila” com a centre ocupacional del
Baix Empordà.

Segon.-  Aprovar la  declaració  de  despesa  plurianual  en  relació  al  conveni  de
col·laboració entre la Diputació de Girona, l’Ajuntament de Palafrugell i  la Fundació
Vilagran Maristany (VIMAR), pels exercicis 2014, 2015 i 2016, d’acord amb el següent
detall:

Anualitat Subvenció percentatge
2014 40.000,00 euros 33,33%
2015 40.000,00 euros 33,33%
2016 40.000,00 euros 33,33%
Total 120.000,00 euros 100,00%

Tercer.- Aprovar el compromís de despesa a càrrec d’exercicis futurs pels imports i
percentatges que consten en el punt segon del present acord, pels quals s’habilitarà el
corresponent crèdit pressupostari pels exercicis d’execució.

Quart.- Facultar  a l’Alcalde per a la signatura del conveni.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.
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Intervencions:
Intervé el senyor alcalde manifestant que aquest és un punt que ja feia temps que
s'estava negociant entre el propi Ajuntament, la Diputació i la Fundació, per un tema
d'intentar acabar un edifici que en el seu moment es va posar en marxa, l'Ajuntament
va cedir l'espai,  es va fer una primera fase perquè va quedar parat  i  calia fer una
aportació addicional. Amb aquest import que aporta l'Ajuntament, de 120.000 euros a
tres anys, més el que aporta la diputació, que és la mateixa quantitat, segons la pròpia
entitat podria acabar totes les obres i fins i tot avançar fer les obres i poder obtenir
finançament addicional per poder posar en marxa aquest centre, per tant pensem que
és una bona proposta i posa de manifest com l'Ajuntament de Palafrugell, sempre, no
només aquest, tots hem fet sempre una aposta clara pel que és l'ajuda social i pel que
són els col.lectius més desfavorits, sempre ho hem fet i aquest govern tampoc volia
ser menys, i ràpidament quan ens varen traslladar les inquietuds, abans de deixar una
obra aturada i  que no tinguéssim un rendiment per poder posar-lo a disposició per
l'objecte pel que es va fer en el seu dia, per això vàrem creure oportú que era bo
assumir aquesta proposta i m'agradaria que tingués  el màxim consens possible.

- senyor Guerra: El nostre grup li  donarà suport per varis motius, el  primer perquè
deixar una coda a mitges quan afecta al que té menys possibilitats de defensar-se,
sempre és un punt que s'ha d'agrair. La segona és la imatge que dóna aquest centre,
de qualitat, alberga un tipus de gent, que no se li  pot treure això que fins ara s'ha
aconseguit.  El  que  és  vergonyós  és  quan  surten  els  representants  del  govern  de
Catalunya  dient  que  no  hi  ha  retallades  a  sanitat,  que  no  hi  ha  retallades  a  les
inversions, que no els hi cagui la cara de vergonya allà mateix. I els hi voldria demanar
un favor als dos Diputats que hi ha aquí, i és que forcin una mica la màquina. No tinc
cap  dubte  que  aquests  120.000  euros  que invertim estaran  ben invertits,  però  no
estaria de més que els hi toquin una mica el crostó per poder treure alguna cosa més. 

- senyor Genover: des de l'Entesa estem plenament d'acord amb aquest conveni de
col.laboració amb la Diputació i la Fundació Vimar, ja que permet tenir el finançament
perquè  les  obres  d'aquest  edifici  s'acabin.  Recordem que  un  dels  objectius  de  la
fundació Vimar és que totes les persones amb discapacitat, del Baix Empordà, tinguin
un lloc de treball, i crec que la rehabilitació d'aquest local hi contribuirà.

- senyor Sabrià: Només per dir que també hi donarem suport, com no podria ser d'altra
manera, per destacar els molts anys de treball conjunt entre Vimar i Palafrugell, i crec
que pels contactes que hem pogut tenir amb ells, tenen molt ben pensat com executar-
ho i com ajuntar una mica l'anualitat 2014 – 2015, poder començar les obres a finals
d'aquest any per poder ajuntar els ajuts d'aquest any i de l'any que ve i poder-ho posar
en marxa quan abans millor. És un projecte que ve de fa temps i que ara pren cos.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

A.3)  Assumptes de la comissió informativa d'urbanisme, obres,  serveis,  medi
ambient i habitatge
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11.-  EXPEDIENT  CORRESPONENT  A  L’OCUPACIÓ  DIRECTA  D’UN  TROS  DE
TERRENY DE SUPERFÍCIE  1.059 M2,  PERTANYENT A LA FINCA REGISTRAL
NUMERO 4491, INCLOSA AL PMU-1.5 “ENERGIA”, A PALAFRUGELL. Aprovació
definitiva.-

Relació de fets:

Vist el contingut de l’acord pres per la Junta de Govern Local en sessió celebrada el
dia 12 de novembre de 2013, que transcrit textualment diu així:
 
“Vist que la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en sessió celebrada el dia 2
d’octubre de 2006, va aprovar definitivament el POUM de Palafrugell, efectuant-se la
seva publicació en el DOGC número 4855 de data 3 d’abril de 2007, planejament en el
qual,  entre  altres,  s’hi  contemplava el  sector  PMU-1.5 “Energia”,  amb l’objectiu de
donar  trasllat  a  l’estació  transformadora  a  un  emplaçament  més  adient,  obtenir  la
cessió de l’edificació catalogada amb el  número 153 situada al  carrer  Pi  i  Margall
xamfrà amb el carrer Manufactures del Suro i, així mateix, obtenir un espai lliure públic
i un equipament a la zona nord de l’illa.
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament en sessió celebrada el dia 26 de novembre de 2008 va
aprovar definitivament el PMU-1.5 “Energia”, supeditant la continuació de la tramitació
i,  per  tant,  la  seva  executivitat,  a  donar  compliment  a  les  observacions  que  es
detallaven en el punt segon de l’acord.
 
Atès  que,  així  mateix,  el  Ple  de  l’Ajuntament  en  sessió  celebrada  el  dia  23  de
desembre  de  2008,  va  aprovar  la  modificació  de  l’acord  d’aprovació  definitiva  del
PMU-1.5 “Energia”, pres pel Ple en sessió celebrada el dia 26 de novembre de 2008,
en els termes que consten al contingut de l’acord.
 
Atès que d’acord amb el contingut de l’informe emès per l’arquitecte municipal en data
29 d’octubre de 2013, es constata la necessitat de disposar anticipadament del terreny
i  l’edifici  en  ell  existent,  objecte  d’aquest  procediment,  inclosos  en  el  PMU-1.5
“Energia” i afectats per cessió obligatòria al domini públic en el moment en què es
desenvolupés  l’àmbit  urbanístic  esmentat,  a  efectes  d’evitar  la  seva  degradació  i
poder-lo  destinar  a  un  Centre  docent  d’ensenyaments  artístics  professionals  de
música.   
 
Atès que la superfície objecte d’aquest expedient d’ocupació directa correspon a 1.059
m2 de terreny (dels quals 604 m2 corresponen a l’edificació existent al xamfrà dels
carrers Pi i Margall i Manufactures del Suro i 455 m2 a espais lliures públics), que
formen part de la finca registral número 4491, inscrita en el Registre de la Propietat de
Palafrugell al tom 2849, llibre 491, foli 144, inscripció 17ª, a nom de la societat Endesa
Distribución Eléctrica, SLU, la qual està inclosa al Pla de Millora Urbana del Sector
PMU-1.5 “Energia”, i té la següent descripció registral:
 
Descripció:
 
“Urbana. Central eléctrica existente en la villa de Palafrugell, en la calle Pi i Margall,
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que constituye un inmueble cercado de paredes, con un gran portal que da a dicha
calle, y que mide en conjunto y después de una segregación con la superficie según el
Registro de ocho mil cuarenta metros, cuarenta y dos decímetros cuadrados y se halla
integrado por las siguientes construcciones: Un edificio sin número, destinado a sub-
central eléctrica, compuesta antiguamente de tres cuerpos de planta baja dos de ellos
y el central de piso y azotea, con una torre que corona el edificio, cuya superficie es de
seiscientos metros, noventa y cinco decímetros cuadrados, o sea diecinueve metros,
veinte centímetros de profundidad por treinta y un metros, treinta centímetros de largo
o frente y cuya fachada orientada a Mediodía, da a un espacioso patio o jardín. Este
edificio  se  halla  construido  en  el  linde Norte  de la  finca.  Otro  edificio  contiguo  al
primero  ocupando la  superficie  de  cuatrocientos  ochenta  y  ocho metros,  cuarenta
decímetros  cuadrados,  o  sea trece  metros,  veinte  centímetros  de  profundidad  por
treinta  y  siete  metros  de  largo  o  fachada  y  que  orientada  también  a  la  parte  de
Mediodía da igualmente al patio o jardín mencionado. Linda en conjunto: por su frente,
Oeste,  con  calle  Pi  i  Margall;  por  la  izquierda  entrando,  Sur,  con  calle  Torretas;
derecha, Norte, con calle Manufacturas del Corcho; y por el fondo, Este, con calle
Garriga. ...”
 
Càrregues:
 
Lliure de càrregues i gravàmens.
 
Atès que, tal com s’ha dit, la superfície objecte d’ocupació directa correspon a 1.059
m2 de terreny, a segregar de la finca matriu, registral 4491, essent la descripció de la
finca de nova creació, un cop segregada, la següent:
 
Urbana. Tros de terreny de forma rectangular situat al carrer Pi i Margall xamfrà amb
el  carrer  Manufactures  del  Suro,  a  Palafrugell,  amb  una  superfície  total  de  mil
cinquanta-nou metres quadrats (1.059 m2), en el qual actualment s’hi troba construït
un edifici que ocupa una superfície construïda en planta de sis-cents quatre metres
quadrats (604 m2), i amb una superfície útil construïda en planta baixa de cinc-cents
vint-i-un  metres  amb quinze decímetres  quadrats  (521,15 m2)  i  en  planta  pis  una
superfície  útil  construïda  de  dos-cents  vuitanta-tres  metres  amb  vint  decímetres
quadrats (283,20 m2), essent la resta d’espai de la planta pis destinat a doble espai de
la planta baixa. Aquest edifici està qualificat com a equipament públic (aE), estan la
resta del terreny, concretament quatre-cents cinquanta-cinc metres quadrats (455 m2),
qualificats com a espai lliure públic (aLP). Aquest terreny està inclòs al Pla de Millora
Urbana del Sector PMU-1.5 “Energia”,  i  sotmès al repartiment i justa distribució de
beneficis i càrregues que el futur projecte de reparcel·lació dictamini. Llinda: al Nord,
amb el traçat del carrer Manufactures del Suro; al Sud i a l’Est, amb la major finca de
la qual es segrega; i a l’Oest, amb el traçat del carrer Pi i Margall.
 
Aquesta  porció  de  terreny  està  inclosa dins  l’àmbit  del  Pla  de Millora  Urbana  del
Sector PMU-1.5 “Energia”, i està sotmesa al repartiment i justa distribució de beneficis
i càrregues que el futur projecte de reparcel·lació dictamini, està lliure de càrregues i
està destinada, part, a equipament públic (aE) i, part, a espai lliure públic (aLP).
 
Un cop practicada la segregació a la finca registral número 4491, aquesta, quedarà
amb la següent descripció:
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Descripció finca restant:
 
Urbana. Tros de terreny tancat amb parets situat amb façana al carrer PI i Margall, al
carrer Manufactures del Suro, al carrer de la Garriga, i  al carrer de les Torretes, a
Palafrugell, amb una superfície restant, després d’haver-s’hi practicat una segregació,
de  sis  mil  nou-cents  vuitanta-un  metres  amb  quaranta-dos  decímetres  quadrats
(6.981,42 m2), en el qual s’hi troba construït un edifici que ocupa una superfície de
quatre-cents vuitanta-vuit metres amb quaranta decímetres quadrats (488,40 m2), o
sigui tretze metres amb vint centímetres de profunditat per trenta-set metres de llarg o
façana. Llinda: al Nord, part, amb porció de terreny segregada d’aquesta i, part, amb el
traçat  del  carrer  Manufactures  del  Suro;  al  Sud,  amb  el  traçat  del  carrer  de  les
Torretes; a l’Est, amb el traçat del carrer de la Garriga; i a l’Oest, part, amb porció de
terreny segregada d’aquesta,  part,  amb finca que cadastralment  consta a nom del
senyor Francisco Galceran Oliver i del senyor Jaime Gómez Saurina i, part, amb el
traçat del carrer Pi i Margall. 
 
Atès  el  contingut  de  l’informe  emès  per  l’assessora  jurídica  municipal  en  data  29
d’octubre de 2013.
 
Atès el contingut de l’article 156 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de
febrer,  i  l’article  215  del  Decret  305/2006,  de  18  de  juliol,  pel  qual  s’aprova  el
Reglament de la Llei d’urbanisme.
 
Atès el contingut de l’article 54 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
 
La Junta de Govern Local acorda per unanimitat:
 
Primer.- Aprovar inicialment l'expedient d'ocupació directa de la porció de terreny que
es descriu tot seguit, un cop segregada de la finca matriu, registral 4491, propietat de
la societat Endesa Distribución Eléctrica, SLU:
 
Descripció:
 
Urbana. Tros de terreny de forma rectangular situat al carrer Pi i Margall xamfrà amb
el  carrer  Manufactures  del  Suro,  a  Palafrugell,  amb  una  superfície  total  de  mil
cinquanta-nou metres quadrats (1.059 m2), en el qual actualment s’hi troba construït
un edifici que ocupa una superfície construïda en planta de sis-cents quatre metres
quadrats (604 m2), i amb una superfície útil construïda en planta baixa de cinc-cents
vint-i-un  metres  amb quinze decímetres  quadrats  (521,15 m2)  i  en  planta  pis  una
superfície  útil  construïda  de  dos-cents  vuitanta-tres  metres  amb  vint  decímetres
quadrats (283,20 m2), essent la resta d’espai de la planta pis destinat a doble espai de
la planta baixa. Aquest edifici està qualificat com a equipament públic (aE), estan la
resta del terreny, concretament quatre-cents cinquanta-cinc metres quadrats (455 m2),
qualificats com a espai lliure públic (aLP). Aquest terreny està inclòs al Pla de Millora
Urbana del Sector PMU-1.5 “Energia”,  i  sotmès al repartiment i justa distribució de
beneficis i càrregues que el futur projecte de reparcel·lació dictamini. Llinda: al Nord,
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amb el traçat del carrer Manufactures del Suro; al Sud i a l’Est, amb la major finca de
la qual es segrega; i a l’Oest, amb el traçat del carrer Pi i Margall.
 
Segon.- Comunicar  el  contingut  d’aquest  acord  a  la  societat  Endesa  Distribución
Eléctrica, SLU, com a propietària de la finca afectada, informant-los que al  cap de
quatre  anys  de  l'atorgament  de  l'acta  d'ocupació  directa,  si  no  s'ha  aprovat
definitivament l'instrument reparcel·latori corresponent, podran advertir l'administració
competent de llur propòsit d'iniciar l'expedient per determinar el preu just. Així mateix,
notificar el contingut d’aquest acord, a fi de complir el tràmit d'audiència simultani pel
mateix termini, a totes les persones titulars de drets inscrits al Registre de la Propietat
de Palafrugell, així com a la resta de titulars de drets que siguin coneguts. 
 
Tercer.- Publicar un edicte al BOP i en un diari d’àmplia difusió, comunicant l’obertura
d’un  període  d’exposició  pública  pel  termini  d’un  mes,  perquè  totes  les  persones
interessades puguin formular les al·legacions que creguin convenients. 
 
Quart.- Sol·licitar al senyor registrador del Registre de la Propietat de Palafrugell la
pràctica d'una nota marginal, al marge de la finca registral número 4491, inscrita al foli
144 del llibre 491 al tom 2849. ...”
 
Atès que la societat Endesa Distribución Eléctrica, SLU, en data 18 de novembre de
2013 i  número de registre 15.363,  va presentar  un escrit  en el  qual,  com a titular
registral de la finca objecte d’aquest expedient, donava la seva conformitat a continuar
amb  l’expedient  d’ocupació  directa,  però  puntualitzant  que  aquesta  es  podia
materialitzar a partir de la publicació de l’aprovació definitiva del POUM de Palafrugell,
actualment en tràmit de revisió, de manera que es fes efectiva la delimitació de l’àmbit
en el qual aquesta societat materialitzarà els seus drets i obligacions urbanístiques, el
PMU-1.5 “Energia”, del qual n’és propietària única de la totalitat dels terrenys. 
 
Atès que el citat expedient fou sotmès al tràmit d’informació pel període d’un mes, a
comptar des del 30 de novembre de 2013, amb la publicació del corresponent edicte al
Butlletí Oficial de la Província de Girona número 229, de 29 de novembre de 2013, i un
anunci al diari El Punt Avui del 28 de novembre de 2013 sense que, dintre del termini
establert, es formulessin al·legacions.
 
Atès el contingut de l’informe emès per l’arquitecte municipal en data 28 d’octubre de
2013, segons el qual no hi ha béns ni drets afectats per aquesta ocupació directa que
hagin de ser objecte d’indemnització.
 
Atès, així mateix, el contingut de l’informe emès per l’assessora jurídica municipal en
data 29 d’octubre de 2013.
 
Atès que la superfície objecte d’ocupació directa correspon a 1.059 m2 de terreny, a
segregar de la finca matriu, registral 4491, essent la descripció de la finca de nova
creació, un cop segregada, la següent:
 
Urbana. Tros de terreny de forma rectangular situat al carrer Pi i Margall xamfrà amb el
carrer Manufactures del Suro, a Palafrugell, amb una superfície total de mil cinquanta-
nou metres quadrats (1.059 m2), en el qual actualment s’hi troba construït un edifici
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que ocupa una superfície construïda en planta de sis-cents quatre metres quadrats
(604 m2), i amb una superfície útil construïda en planta baixa de cinc-cents vint-i-un
metres amb quinze decímetres quadrats (521,15 m2) i en planta pis una superfície útil
construïda de dos-cents vuitanta-tres metres amb vint  decímetres quadrats (283,20
m2), essent la resta d’espai de la planta pis destinat a doble espai de la planta baixa.
Aquest edifici està qualificat com a equipament públic (aE), estan la resta del terreny,
concretament quatre-cents cinquanta-cinc metres quadrats (455 m2), qualificats com a
espai lliure públic (aLP). Aquest terreny està inclòs al Pla de Millora Urbana del Sector
PMU-1.5 “Energia”, i sotmès al repartiment i justa distribució de beneficis i càrregues
que el futur projecte de reparcel·lació dictamini. Llinda: al Nord, amb el traçat del carrer
Manufactures del Suro; al Sud i a l’Est, amb la major finca de la qual es segrega; i a
l’Oest, amb el traçat del carrer Pi i Margall.
 
Aquesta porció de terreny està inclosa dins l’àmbit del Pla de Millora Urbana del Sector
PMU-1.5  “Energia”,  i  està  sotmesa  al  repartiment  i  justa  distribució  de  beneficis  i
càrregues que el futur projecte de reparcel·lació dictamini, està lliure de càrregues i
està destinada, part, a equipament públic (aE) i, part, a espai lliure públic (aLP).
 
Atès que, un cop practicada la segregació a la finca registral número 4491, aquesta,
quedarà amb la següent descripció:
 
Descripció finca restant:
 
Urbana. Tros de terreny tancat amb parets situat amb façana al carrer Pi i Margall, al
carrer Manufactures del Suro, al carrer de la Garriga, i  al carrer de les Torretes, a
Palafrugell, amb una superfície restant, després d’haver-s’hi practicat una segregació,
de  sis  mil  nou-cents  vuitanta-un  metres  amb  quaranta-dos  decímetres  quadrats
(6.981,42 m2), en el qual s’hi troba construït un edifici que ocupa una superfície de
quatre-cents vuitanta-vuit metres amb quaranta decímetres quadrats (488,40 m2),  o
sigui tretze metres amb vint centímetres de profunditat per trenta-set metres de llarg o
façana. Llinda: al Nord, part, amb porció de terreny segregada d’aquesta i, part, amb el
traçat  del  carrer  Manufactures  del  Suro;  al  Sud,  amb  el  traçat  del  carrer  de  les
Torretes; a l’Est, amb el traçat del carrer de la Garriga; i a l’Oest, part, amb porció de
terreny segregada d’aquesta,  part,  amb finca que cadastralment  consta a nom del
senyor Francisco Galceran Oliver i del senyor Jaime Gómez Saurina i, part, amb el
traçat del carrer Pi i Margall. 
 
Atès el nou informe emès per l’arquitecte municipal, en data 18 de març de 2014, en
relació  a  l’escrit  presentat  per  la  societat  Endesa  Distribución  Eléctrica,  SLU,
representada pel senyor Antonio Colchero Razo, el 17 de març de 2014, amb registre
d’entrada núm. 3.704, on manifesta el que es transcriu a continuació:
 
- En data de 12 de novembre de 2013, la Junta de Govern Local va acordar aprovar
inicialment  l’Expedient  corresponent  a  l’ocupació  directa  d’un  tros  de  terreny  de
superfície 1.059 m2, pertanyent a la finca registral número 4491, inclosa al PMU-1.5
“Energia”, a Palafrugell.
 
- En data 18 de novembre de 2013 i número de registre 15.363, la societat Endesa
Distribución Eléctrica, SLU va presentar un escrit en el qual, com a titular registral de la
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finca  objecte  d’aquest  expedient,  donava  la  seva  conformitat  a  continuar  amb
l’expedient d’ocupació directa, però puntualitzant que aquesta es podia materialitzar a
partir de la publicació de l’aprovació definitiva del POUM de Palafrugell, actualment en
tràmit de revisió, de manera que es fes efectiva la delimitació de l’àmbit en el qual
aquesta societat materialitzarà els seus drets i obligacions urbanístiques, el PMU-1.5
“Energia”, del qual n’és propietària única de la totalitat dels terrenys. 
 
- En data de 15 de febrer de 2014, amb registre de sortida núm. 1.811, l’Ajuntament
comunica a Endesa Distribución Eléctrica,  SLU,  que no té cap sentit  esperar  a  la
publicació de l’aprovació definitiva del POUM, i que la seva intenció és la d’ocupar la
finca el segon semestre de l’any, amb l’advertiment que qualsevol retard en aquesta
data  pot  influir  en  l’estat  de  l’edificació  existent,  i  que  les  seves  conseqüències
econòmiques serien a compte d’aquesta societat.
 
-  En  data  de  17  de  març  de  2014,  amb  registre  d’entrada  núm.  3.704,  Endesa
Distribución Eléctrica, SLU, representada pel senyor Antonio Colchero Razo, comunica
a l’Ajuntament la seva conformitat a l’ocupació directa, només amb l’advertiment que
l’entrega de l’edifici es fa en les condicions en que es troba actualment.
 
Atès que, a títol de conclusió, l’arquitecte municipal considera que l’Ajuntament pot
aprovar  definitivament  aquest  Expedient  d’ocupació directa d’un tros de terreny  de
superfície 1.059 m2, pertanyent a la finca registral número 4491, inclosa al PMU-1.5
“Energia”, tenint en compte l’escrit de conformitat presentat per la propietat, la qual
cosa facilita les gestions posteriors.
 
Atès l’informe favorable emès per la Comissió informativa d’urbanisme, pla de barris,
obres públiques, serveis municipals i medi ambient en sessió celebrada el 18 de març
de 2014. 
 
Atès el contingut de l’article 156 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de
febrer,  i  l’article  215  del  Decret  305/2006,  de  18  de  juliol,  pel  qual  s’aprova  el
Reglament de la Llei d’urbanisme.
 
Atès el contingut de l’article 52 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer.- Aprovar definitivament l'Expedient d'ocupació directa de la porció de terreny
inclosa a l’àmbit del Pla de Millora Urbana del Sector PMU-1.5 “Energia”, amb una
superfície total de mil cinquanta-nou metres quadrats (1.059 m2), dels quals sis-cents
quatre metres quadrats (604 m2) estan destinats a equipament públic (aE) i la resta o
sigui quatre-cents cinquanta-cinc metres quadrats (455 m2) estan destinats a espai
lliure públic (aLP) i, en aquest sentit, declarar la urgència de l’ocupació dels béns   i
drets afectats.
 
Segon.- Aprovar la segregació de la porció de terreny de superfície mil cinquanta-nou
metres quadrats (1.059 m2), de la finca matriu, registral 4491, propietat de la societat
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Endesa  Distribución  Eléctrica,  SLU,  quedant  un  cop  segregada  amb  la  següent
descripció:
 
Urbana. Tros de terreny de forma rectangular situat al carrer Pi i Margall xamfrà amb el
carrer Manufactures del Suro, a Palafrugell, amb una superfície total de mil cinquanta-
nou metres quadrats (1.059 m2), en el qual actualment s’hi troba construït un edifici
que ocupa una superfície construïda en planta de sis-cents quatre metres quadrats
(604 m2), i amb una superfície útil construïda en planta baixa de cinc-cents vint-i-un
metres amb quinze decímetres quadrats (521,15 m2) i en planta pis una superfície útil
construïda de dos-cents vuitanta-tres metres amb vint  decímetres quadrats (283,20
m2), essent la resta d’espai de la planta pis destinat a doble espai de la planta baixa.
Aquest edifici està qualificat com a equipament públic (aE), estan la resta del terreny,
concretament quatre-cents cinquanta-cinc metres quadrats (455 m2), qualificats com a
espai lliure públic (aLP). Aquest terreny està inclòs al Pla de Millora Urbana del Sector
PMU-1.5 “Energia”, i sotmès al repartiment i justa distribució de beneficis i càrregues
que el futur projecte de reparcel·lació dictamini. Llinda: al Nord, amb el traçat del carrer
Manufactures del Suro; al Sud i a l’Est, amb la major finca de la qual es segrega; i a
l’Oest, amb el traçat del carrer Pi i Margall.
 
Tercer.- Un cop efectuada la segregació descrita en el punt anterior, la finca matriu
registral 4491 quedarà amb la següent descripció:
 
Descripció finca restant:
 
Urbana. Tros de terreny tancat amb parets situat amb façana al carrer Pi i Margall, al
carrer Manufactures del Suro, al carrer de la Garriga, i  al carrer de les Torretes, a
Palafrugell, amb una superfície restant, després d’haver-s’hi practicat una segregació,
de  sis  mil  nou-cents  vuitanta-un  metres  amb  quaranta-dos  decímetres  quadrats
(6.981,42 m2), en el qual s’hi troba construït un edifici que ocupa una superfície de
quatre-cents vuitanta-vuit metres amb quaranta decímetres quadrats (488,40 m2),  o
sigui tretze metres amb vint centímetres de profunditat per trenta-set metres de llarg o
façana. Llinda: al Nord, part, amb porció de terreny segregada d’aquesta i, part, amb el
traçat  del  carrer  Manufactures  del  Suro;  al  Sud,  amb  el  traçat  del  carrer  de  les
Torretes; a l’Est, amb el traçat del carrer de la Garriga; i a l’Oest, part, amb porció de
terreny segregada d’aquesta,  part,  amb finca que cadastralment  consta a nom del
senyor Francisco Galceran Oliver i del senyor Jaime Gómez Saurina i, part, amb el
traçat del carrer Pi i Margall. 
 
Quart.- Sol·licitar al senyor registrador del Registre de la Propietat de Palafrugell la
segregació i posterior inscripció, com a finca de nova creació, de la porció de terreny
descrita en el punt Segon d’aquest acord, destinada a equipament públic i espai lliure
públic, a nom de l’Ajuntament de Palafrugell.

Cinquè.- Reconèixer a favor de la societat Endesa Distribución Eléctrica, SLU, com a
propietària de la finca matriu, registral 4491, de la qual s’ha segregat la porció descrita
en la part expositiva d’aquest acord, els drets de participació en el repartiment i justa
distribució de beneficis i càrregues que el futur projecte de reparcel·lació dictamini dins
l’àmbit  del Pla de Millora Urbana del Sector PMU-1.5 “Energia” i,  en aquest sentit,
sol·licitar al senyor registrador del Registre de la Propietat de Palafrugell la inscripció
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d’aquests  drets,  a  la  finca  matriu  següent:  registral  número  4491,  inscrita  en  el
Registre de la Propietat de Palafrugell al tom 2849, llibre 491 de Palafrugell, foli 144,
inscripció 17ª a nom de la societat Endesa Distribución Eléctrica, SLU.
 
Sisè.- Comunicar  el  contingut  d’aquest  acord  a  la  societat  Endesa  Distribución
Eléctrica,  SLU, com a propietaris de la finca afectada, informant-los que al  cap de
quatre  anys  de  l'atorgament  de  l'acta  d'ocupació  directa,  si  no  s'ha  aprovat
definitivament  l'instrument  reparcel·latori  corresponent,  la  propietat  podrà  advertir  a
l'administració competent de llur propòsit  d'iniciar l'expedient per determinar el preu
just. 
 
Setè.- Finalment,  publicar  un  edicte  al  BOPG  i  en  un  diari  d’àmplia  difusió  a  la
província, comunicant l’aprovació definitiva d’aquest expedient d’ocupació directa.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el  senyor Rangel  manifestant que aquest  tema prové del  desenvolupament
d'un  sector  de  planejament,  que  el  planejament  vigent  defineix  com  un  espai  de
cessió, un edifici que en aquests moments tots recordem que és l'edifici de l'energia.
Històricament,  des  de  la  desaparició  de  la  subestació  i  el  seu  trasllat  a  la  zona
industrial, aquest edifici estava buit, l'Ajuntament ja l'any passat va estar treballant per
assolir la possibilitat de fer-hi una intervenció per desenvolupar un edifici que té unes
característiques  importants  que  podria  arribar  a  tenir  problemes  de  degradació,  i
sobretot per fer els possibles per desenvolupar-hi un espai relacionat amb la música. A
partir  d'aquí  es  varen  iniciar  les  converses amb l'empresa  propietària  per  avançar
aquesta teòrica cessió que no s'hauria produït fins al desenvolupament del sector, i
donada la situació de crisis actual, el desenvolupament urbanístic d'un sector amb les
característiques  i  dimensions  d'aquell,  semblava  molt  lògic  que  no  tingués  unes
perspectives molt fàcils d'arribar a bon terme. Per tot això, el que es va fer va ser
iniciar un procediment d'ocupació directa, d'acord amb la propietat, així es reflecteix en
l'escrit  que  ja  l'any  passat  es  va  entrar  al  registre  de  l'Ajuntament,  en  el  qual  la
propietat acceptava aquesta tramitació formal de ocupació directa d'aquesta espai a
canvi que fos efectiu en el moment de l'aprovació definitiva del POUM. A partir d'aquí i
donada la modificació que en aquests moments estem portant a terme, del POUM, no
va a la velocitat que ens agradaria, i també que creiem que és important que puguem
fer una intervenció en aquell edifici, el més aviat possible, després de negociacions
amb la propietat,  s'ha arribat a un acord en la línia d'aconseguir  l'ocupació directa
d'aquest espai, a canvi si d'aquí dos anys o més, quan hi hagi l'aprovació definitiva del
POUM, si això no es produeix que l'Ajuntament faci un procediment d'expropiació, per
tant, ara en aquests moments, ja tenim el vistiplau de la propietat, un cert acord amb
aquest condicionant que ens posa, i el que fem avui és fer dos processos formals i
complexos  del  que  fa  referència  a  la  propietat  i  la  intenció  d'aquest  propietat,
mitjançant aquesta ocupació directa i també mitjançant un procediment de segregació
de la finca matriu, d'aquest espai. Per tant, el que portem avui a aprovació del plenari
són tot un seguit de petits punts com són l'aprovació definitiva d'aquesta expedient
d'ocupació directa, l'aprovació d'aquesta segregació de la finca matriu, la sol.licitud en
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el Registre de la Propietat perquè es modifiqui aquesta finca matriu, després també fer
una acta de reconeixement dels drets i obligacions i les càrregues que s'assumiran en
el moment en què es produeixi el desenvolupament d'aquesta pla de millora urbana
per part del privat, i per tant, aquestes càrregues ja estiguin perfectament expressades
quines són, i després comunicar lògicament al privat l'acord del plenari i publicar en el
BOP  aquest  acord,  per  fer  possible  la  signatura  de  les  actes  d'ocupació  que  es
produiran en el moment en què hi hagi aquesta ocupació.

- senyor Genover: El nostre grup està d'acord amb aquesta ocupació directa, abans
que es degradi l'edifici, ja que les circumstàncies han fet que el procés d'aquella zona
s'està allargant molt.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta sense esmenes.

12.- SENTÈNCIES REFERIDES A L’ÀREA D’URBANISME I OBRES. Coneixement.-

Relació de fets:

Vista la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 3 de Girona, en
el  procediment  abreujat  número  75/2012,  interposat  pel  senyor  Ernesto  de  Aguiar
Borras, contra la desestimació per silenci de la petició de documentació realitzada a
l’Ajuntament, que va ser posteriorment contestada en data 16 de març de 2012 en el
sentit que per obtenir la documentació que sol·licitava s’havia de dirigir a la Direcció
General del Cadastre, òrgan competent per emetre la documentació, per la qual es
desestima la demanda interposada. Contra aquesta sentència, que no és ferma, es pot
interposar recurs d’apel·lació.
 
Atesa la sentència dictada pel Jutjat Contenciós Administratiu número 2 de Girona, en
el recurs ordinari número 83/2011, interposat pel senyor Manuel Bonet Maruny, contra
l’acord de Junta de Govern Local, pres en sessió celebrada el dia 10 de desembre de
2010, pel qual es va desestimar la sol·licitud efectuada per l’ara recurrent de clausura
d’una possible activitat d’emmagatzematge de materials a la finca situada al carrer de
Vila-seca,  a Palafrugell,  per la qual  es desestima el recurs interposat per l’actora i
declara ajustada a dret l’actuació administrativa impugnada. Contra aquesta sentència
es pot interposar recurs d’apel·lació.
 
Atès l’informe  pres  per  la  Comissió  informativa  d’urbanisme,  pla  de  barris,  obres
públiques, serveis municipals i medi ambient, a la sessió celebrada el 18 de març de
2014.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Donar-se per assabentat de les esmentades sentències.

Esmenes:
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No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
No s'han fet intervencions.

Votació:
Sotmesa a consideració dels presents aquesta proposta, es donen per assabentats.

A.2) Assumptes de la comissió informativa de serveis a les persones

13.- MANIFEST SANT JORDI A PALAFRUGELL.-Aprovació.-

Relació de fets:

Atès  que  enguany  se  celebra  l’onzena  edició  de  la  Lectura  continuada  de  l’obra
literària de Josep Pla a Palafrugell, paral·lelament a la qual l’Ajuntament redacta i edita
un  manifest  a  favor  de  la  llengua catalana  conegut  com el  Manifest  Sant  Jordi  a
Palafrugell.
 
Atès  que  enguany  la  Comissió  de  direccions  del  Consell  Escolar  Municipal  de
Palafrugell ha presentat una proposta de text per a l’esmentat manifest.
 
Vist que la proposta de Manifest Sant Jordi a Palafrugell 2014 presentada que aquesta
comissió s’adequa als supòsits i  intenció dels manifestos redactats durant els anys
anteriors.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

APROVAR  el  Manifest  Sant  Jordi  a  Palafrugell  2014 amb  el  text  presentat  per
direccions del Consell Escolar Municipal de Palafrugell.
 
TRAMETRE el  Manifest  Sant  Jordi  a Palafrugell  2014 al  Govern de la Generalitat
perquè en tingui coneixement.
 
DIFONDRE el Manifest Sant Jordi a Palafrugell de la forma més extensiva possible.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rocas manifestant que ara fa onze anys, des del nostre Ajuntament i
amb el suport de diverses entitats de la vila, entre elles i de forma especial la Fundació
Pla i l’Oficina de Català de Palafrugell del Consorci per a la Normalització Lingüística,
ens proposàrem com a objectiu caracteritzar el dia 23 d’abril com un dia no tan sols
dedicat al llibre sinó també a l’enaltiment de la nostra llengua. I ja des de la primera
edició de la Lectura continuada vàrem elaborar un manifest de suport i  compromís
absolut  amb  la  llengua  catalana,  defensant-ne  l’ús  i  la  unitat  com  a  necessitats
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ineludibles per a la seva supervivència. Un Manifest que al llarg de les seves edicions
s’ha conegut com el Manifest Sant Jordi a Palafrugell
Des de la seva primera edició, el Manifest va comptar amb el recolzament explícit de la
Direcció General de Política lingüística de la Generalitat. Ara   fa quatre anys, però,
aquest suport es va deixar de rebre oficialment (que no oficiosament) per un canvi de
política  del  propi  Departament  que  va  considerar  llavors  (i  fins  avui),  que  no  era
atribució seva la de donar suport explícit a Manifestos en favor de la llengua.
I val a dir que aquesta manca de reconeixement explícit, ha fet que el nostre Manifest
no hagi tingut els darrers anys la difusió que sí varen tenir els primers redactats. I
condicionades també per aquesta limitació, lògicament, també s’han  vist ressentides
el nombre d’adhesions al Manifest; tant que fins i tot en algun moment ens va portar a
plantejar-nos la conveniència de la seva mateixa redacció.
Aquesta  problemàtica  fou exposada a  la  Comissió  de  Serveis  a  les  Persones del
passat  mes  de  febrer,  la  qual  va  decidir,  d’una  banda,  mantenir  la  redacció  del
Manifest pel seu alt valor simbòlic i, de l’altra, (i per tal d’implicar a la nostra ciutadania)
considerar la possibilitat de demanar a algun col·lectiu local que es responsabilitzés de
la seva redacció. En aquest sentit, es va acordar sol·licitar als directors i directores
dels  diferents  centres  escolars  del  municipi  la  possibilitat  que  fossin  ells  els  que
redactessin el  Manifest,  el  qual podria tractar (atenent al  col·lectiu a qui es dirigia)
sobre  la  LOMQE  (la  Ley  Orgánica  de  Mejora  de  la  Calidad  Educativa,  altrament
coneguda com a llei Wert) i els efectes que aquesta nova legislació podia comportar
sobre la qualitat de l’educació, el nostre model educatiu i la immersió lingüística. A
més, si s’esqueia, es va suggerir la possibilitat de portar aquest redactat al Plenari per
a la seva aprovació.
Una proposta que fou traslladada en la reunió de Directors del proppassat dia 6 de
març i que va ser acceptada per unanimitat de tots els directors i directores assistents. 
El resultat, el Manifest que tot seguit us llegiré, un document que, juntament amb la
Lectura  continuada  de  Josep  Pla,  servirà  altra  vegada  per  transmetre,  a  tots  els
ciutadans i ciutadanes de la nostra vila, no només el suport i compromís absolut de la
comunitat  educativa  amb  l’escola  catalana  i  en  defensa  del  català  com a  llengua
vehicular  i  d’aprenentatge  a  l’ensenyament,   sinó  també,  i  mitjançant  aquesta
aprovació pel  Ple,  el  compromís  de l’Ajuntament  amb la plena normalització  de la
llengua  catalana,  així  com  el  nostre  suport  al  sistema  d’immersió  lingüística  que
s’aplica  amb normalitat  i  èxit  als  centres educatius  de Catalunya  i,  en concret,  de
Palafrugell. Un manifest que, esperem, sigui aprovat per tots els grups del consistori.
Tal com s’explica a la part expositiva de la moció, el passat 11 de març es va rebre
escrit del Director Gral. de Formació Professional i Ensenyaments de Règim Especial
on se’ns informava que la LOMQE estableix, pel curs vinent 2014-2015, la supressió
de l’oferta  de mòduls  obligatoris  de  PQPI  (Programes de Qualificació  Professional
Inicial), en la modalitat de Pla de Transició al Treball (PTT); uns recursos formatius
específics que, com sabeu, van adreçats als joves que no tenen acreditada l’ESO, per
tal  de  facilitar-los  tant  l’accés al  món laboral  (oferint-los  una formació professional
inicial)  com  també  la  seva  continuïtat  formativa,  especialment  en  la  formació
professional. 
Des de l’any 2007 el nostre Ajuntament juntament amb el de Palamós disposem d’un
PTT conjunt per a la realització de dos programes PQPI:  el programa d’auxiliar de
cuina i serveis de restauració, a Palafrugell, i el programa d’auxiliar d’oficina, comerç i
atenció al públic, a Palamós. Un model de col·laboració que al llarg dels anys s’ha
demostrat  absolutament  vàlid,  no  només  pels  resultats  acadèmics  obtinguts  sinó
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també, i donada la proximitat dels municipis, per l’estalvi econòmic que ha suposat el
fet de compartir professorat i despeses de funcionament. 
La carta del Dept. exposa, d’una banda, la necessitat de continuar amb aquesta oferta
formativa,  atenent  a  la  constatació  evident  que  al  finalitzar  el  curs  actual  seguirà
havent-hi un col·lectiu de joves que necessitarà d’aquests estudis i, en conseqüència,
manifesta la intenció de donar continuïtat  a l’oferta de PTT pel  curs vinent en els
mateixos  termes  acordats  en  el  conveni  vigent.  En  aquest  sentit,  demana  la
conformitat  de  l’Ajuntament  a  mantenir  aquest  programa,  i  que  els  hi  fem arribar
aquest acord el més aviat possible
Atenent a aquesta premura, ja en la proppassada JGL del dia 18 de març el govern va
manifestar  la  seva  conformitat  amb  aquesta  proposta,  un  suport  que  també  s’ha
demanat als diferents directors i directores que integren la Comissió de Direccions del
Consell  Escolar  Municipal  i  que,  avui,  també,  proposem al  Plenari.  Un acord  que,
d’acord a l’interès que de sempre tots els grups del consistori han tingut per l’educació
a casa nostra, tanmateix esperem sigui aprovat per unanimitat.  

- senyor Guerra: Vagi pel davant que jo estic d'acord amb que es faci un manifest, un
manifest de Sant Jordi que la nostra idea es que ha de ser per potenciar la cultura, un
dia festiu, però això, senyor Rocas és un pamfletoide demagògic que no té ni cap ni
peus. Ho varem parlar fora de la Comissió i també vàrem arribar a un acord, i és que
no ens posaríem mai d'acord, vostè i jo, en aquest aspecte, per una raó molt senzilla,
perquè volen fer política quan no toca, perquè aquí tothom parla català a les escoles,
tothom fa classes en català i resulta que si vostè ve a l'Ajuntament i demana qualsevol
imprès en castellà, ho ha de demanar específicament, perquè no n'hi han. Què m'està
explicant?, com pot comprendre el nostre vot serà en contra. I per acabar em permeti
que li digui una cosa, el mateix que han posat aquí de Felip V, se li podria aplicar al
senyor  mas,  amb  l'única  diferència  que  Felip  V  va  ser  més  elegant  a  l'hora  de
dissimular-ho, i el senyor Mas és perquè sí.

- senyora Galiana: Nosaltres considerem que la festivitat de Sant Jordi és una festivitat
de tots, i la reivindicació d'un manifest amb uns criteris polítics clarament lingüístics,
considerem que no correspondria a un acte festiu, que és la festa de tothom, i  no
tothom té el mateix criteri sobre aquest tema, per tant, nosaltres hi votarem en contra.
Deixant a part que també estem en contra del contingut del manifest.

- senyor Genover: Des de l'Entesa estem d'acord amb l'aprovació d'aquest manifest.

- senyora Farrarons: Des d'Esquerra Republicana de Catalunya no podem fer més que
estar  d'acord  amb  aquest  manifest,  a  diferència  de  la  regidora  del  partit  Popular,
nosaltres hi trobem a faltar una part de contingut polític, està molt bé la defensa de la
immersió  lingüística i  de  la  unitat  de la  llengua,  felicitem al  govern  per  la  idea de
recolzar-se en la comunitat docent, que no només ells, sinó tota la societat necessitarà
molt recolzament a partir d'ara si la Llei Wert tira endavant. Felicitar-los pels continguts
i esperar que en un futur no gaire llunyà, el manifest pugui ser purament festiu i lúdic,
el  dia  de  Sant  Jordi,  celebració  del  Dia  del  Llibre,  perquè  ja  no  tingui  sentit  la
reivindicació. 

- senyor Rocas: Agrair als grups que recolzen la moció i respecte els altres grups que
s'han mostrat en contra, recordar que això ve de la comunitat educativa de Palafrugell i
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que estic molt d'acord amb el que ha comentat la senyora Farrarons, en el sentit que ja
ens agradaria que fos un manifest totalment festiu perquè voldria dir que estem en un
país totalment normalitzat.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, senyores Zaragoza i Mauri
(PSC), senyors Gómez, Prats, Pujol, Gabarró, senyora Frigola (CiU), senyors Sabrià,
Vilà, Lledó, senyora Farrarons (ERC), Senyor Genover i senyora Recio (Entesa), total
disset vots a favor.
Vots en contra: Senyora Galiana, senyor Rodrigo (PP) i senyor Guerra (PxC), total tres
vots en contra.
Abstencions: Cap .

14.-  MOCIÓ  DE  RATIFICACIÓ  DE  L'AJUNTAMENT  DE  PALAFRUGELL  A  LA
PROPOSTA DEL DEPARTAMENT D'ENSENYAMENT DE LA GENERALITAT DE
CATALUNYA DE MANTENIR ELS PLANS DE TRANSICIÓ AL TREBALL (PTT) PER
AL CURS 2014-2015.-Aprovació.-

Relació de fets:

Atès  que  en  data  d’11  de  març  de  2014  i  amb  registre  d’entrada  número  3435,
l’Ajuntament  de  Palafrugell  ha  rebut  escrit  del  Director  General  de  Formació
Professional Inicial i Ensenyaments de Règim Especial en el qual s’informa que la Llei
Orgànica  per  a  la  Millora  de  la  Qualitat  Educativa  (LOMQE)  estableix  a  la  seva
disposició  final  cinquena,  que  el  curs  2014-2015  se  suprimirà  l’oferta  de  mòduls
obligatoris de PQPI i que en conseqüència, el curs que ve ja no es realitzaran.
 
Donat que el Departament d’Ensenyament exposa que el curs 2013-2014 hi seguirà
havent un col·lectiu d’alumnes que finalitzarà l’ensenyament obligatori sense obtenir el
títol de Graduat en ESO i que per atendre aquests alumnes es requeriran recursos
formatius específics que els facilitin tant l’accés al món laboral com la seva continuïtat
formativa, especialment en la formació professional.
 
Atès que el Departament també manifesta que té la intenció de donar continuïtat a
l’oferta dels Plans de Transició al Treball, tot mantenint els objectius i plantejaments
que sempre han tingut, atesa la llarga experiència en l’aplicació d’aquests programes i
la valoració positiva dels seus resultats amb aquest joves.

Donat que també proposa continuar el curs 2014-2015 la col·laboració ja establerta
per a realitzar el PTT en els mateixos termes acordats en el conveni vigent per a l’any
2014 i demana que manifestem la conformitat de l’Ajuntament de Palafrugell i que els
la fem arribar al més aviat possible.
 
Atès que és constatable que en les ciutats de Palafrugell  i  Palamós i la seva àrea
d’influència existeix un col·lectiu de joves que finalitzarà o ha finalitzat l'ensenyament

PLE2014/3 de 25 de març de 2014 .



obligatori sense haver obtingut el títol de graduat o graduada en educació secundària
obligatòria i que no poden continuar la formació en el sistema educatiu i no disposen
d’una preparació professional suficient per incorporar-se plenament al món del treball. 
 
Donat que aquest col·lectiu, ateses les seves característiques, requereix d’un recurs
específic que permeti millorar la formació de cada jove i li faciliti iniciar el seu itinerari
de transició al món laboral i a la formació permanent, un recurs que hi dóna resposta,
des de l’any 2007 amb el PTT conjunt de Palafrugell i Palamós.
 
Atès que la Junta de govern local de data 18 de març de 2014 ha manifestat la seva
conformitat  a  la  proposta  del  Departament  d’Ensenyament  de  la  Generalitat  de
Catalunya de continuar el curs 2014-2015 la col·laboració ja establerta per a realitzar
el PTT en els mateixos termes acordats en el conveni vigent per a l’any 2014.
 
Donat que la Comissió de direccions del Consell Escolar Municipal també s’afegeix a
manifestar el seu suport de mantenir la col·laboració ja establerta per a realitzar el
PTT, en el curs 2014-2015, en els mateixos termes acordats en el conveni vigent per a
l’any 2014.

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

Primer. Agrair al Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya el seu
interès i sensibilitat en el manteniment d’un programa formatiu tant necessari per al
col·lectiu de nois i noies joves que han finalitzat l’ensenyament obligatori sense obtenir
el títol de Graduat en ESO.
 
Segon. Agrair a la Comissió de direccions del Consell Escolar Municipal el seu suport
a aquesta iniciativa.
 
Tercer. Manifestar  la  conformitat  de  l’Ajuntament  de  Palafrugell  de  mantenir  la
col·laboració ja establerta amb el Departament d’Ensenyament per a realitzar el PTT,
en el curs 2014-2015, en els mateixos termes acordats en el conveni vigent per a l’any
2014
 
Quart. Sol·licitar que aquesta col·laboració continuï en els propers cursos.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Rocas manifestant que tal com s’explica a la part expositiva de la
moció,  el  passat  11  de  març  es  va  rebre  escrit  del  Director  Gral.  de  Formació
Professional i Ensenyaments de Règim Especial on se’ns informava que la LOMQE
estableix, pel curs vinent 2014-2015, la supressió de l’oferta de mòduls obligatoris de
PQPI  (Programes  de  Qualificació  Professional  Inicial),  en  la  modalitat  de  Pla  de
Transició al  Treball  (PTT);  uns recursos formatius específics  que,  com sabeu,  van
adreçats als joves que no tenen acreditada l’ESO, per tal de facilitar-los tant l’accés al
món laboral (oferint-los una formació professional inicial) com també la seva continuïtat
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formativa, especialment en la formació professional. 

Des de l’any 2007 el nostre Ajuntament juntament amb el de Palamós disposem d’un
PTT conjunt per a la realització de dos programes PQPI:  el programa d’auxiliar de
cuina i serveis de restauració, a Palafrugell, i el programa d’auxiliar d’oficina, comerç i
atenció al públic, a Palamós. Un model de col·laboració que al llarg dels anys s’ha
demostrat  absolutament  vàlid,  no  només  pels  resultats  acadèmics  obtinguts  sinó
també, i donada la proximitat dels municipis, per l’estalvi econòmic que ha suposat el
fet de compartir professorat i despeses de funcionament. 
La carta del Dept. exposa, d’una banda, la necessitat de continuar amb aquesta oferta
formativa,  atenent  a  la  constatació  evident  que  al  finalitzar  el  curs  actual  seguirà
havent-hi un col·lectiu de joves que necessitarà d’aquests estudis i, en conseqüència,
manifesta  la  intenció  de  donar  continuïtat a  l’oferta  de  PTT pel  curs  vinent  en els
mateixos  termes  acordats  en  el  conveni  vigent.  En  aquest  sentit,  demana  la
conformitat  de  l’Ajuntament  a  mantenir  aquest  programa,  i  que  els  hi  fem arribar
aquest acord el més aviat possible
Atenent a aquesta premura, ja en la proppassada JGL del dia 18 de març el govern va
manifestar  la  seva  conformitat  amb  aquesta  proposta,  un  suport  que  també  s’ha
demanat als diferents directors i directores que integren la Comissió de Direccions del
Consell  Escolar  Municipal  i  que,  avui,  també,  proposem al  Plenari.  Un acord  que,
d’acord a l’interès que de sempre tots els grups del consistori han tingut per l’educació
a casa nostra, tanmateix esperem sigui aprovat per unanimitat.  

- senyor Genover: Estem, des de l'entesa, totalment d'acord amb aquest punt, creiem
que els PTT contribueixen a donar resposta als joves que no tenen el Graduat Escolar
i els facilita la seva reinserció al món laboral.

- senyor Vilà: Evidentment des d'Esquerra només hi podem estar d'acord a donar una
formació a joves que necessiten una qualificació el millor possible per accedir al món
actual del treball, que està tant difícil.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel, senyores Zaragoza i Mauri
(PSC), senyors Gómez, Prats, Pujol, Gabarró, senyora Frigola (CiU), senyors Sabrià,
Vilà,  Lledó,  senyora  Farrarons  (ERC),  Senyor  Genover  i  senyora  Recio  (Entesa)  i
senyor Guerra (PxC), total divuit vots a favor.
Vots en contra: Cap
Abstencions: Senyora Galiana i senyor Rodrigo (PP), total dues abstencions.

B) Control i fiscalització dels òrgans de govern

15.-  REGLAMENT  DE PARTICIPACIÓ  CIUTADANA:  MOCIÓ  PROPOSADA  PER
L'ASSOCIACIÓ D'AJUDA AL POBLE SAHRAUÍ LEMBARKI DE PALAFRUGELL,
EN  FAVOR  DE  L'AMPLIACIÓ  DEL  MANDAT  DE  L'MINURSO  AMB
COMPETÈNCIES  EN  LA  VIGILÀNCIA  DELS  DRETS  HUMANS  AL  SAHARA.-
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Aprovació.-

Relació de fets:

La Missió de Nacions Unides per al referèndum al Sàhara Occidental ( MINURSO ) és
la missió de pacificació de les Nacions Unides , establerta mitjançant la resolució 690
(1991) del Consell de Seguretat de 29 d'abril de 1991, d'acord amb les propostes de
arranjament, tal com van acceptar el 30 agost 1988 Marroc i el Front Popular per a
l'Alliberament de Saguia el- Hamra i de Rio de Oro (Front Polisario ), per observar l'alto
el foc i organitzar un referèndum entre el poble sahrauí que determinés el futur estatus
del territori del Sàhara Occidental a través del Dret d'Autodeterminació.
 
Segons el pla d'arranjament , el referèndum del Sàhara Occidental s'hauria d'haver
celebrat el gener de 1992 , sent un dels mandats originals de la MINURSO identificar i
registrar les persones amb dret a vot , però , no va ser possible procedir d'acord amb
el  calendari  original  a  causa  de  les  contínues  traves  imposades  pel  Marroc  ,  de
manera que el  cens va trigar  més de 8 anys  en completar-se,  quan l'ONU ho va
publicar l'any 2000, el Marroc es va negar a acceptar-ho.
 
A més, des de la signatura de l'alto el foc el 1991, el Marroc ha incentivat a molts dels
seus ciutadans a mudar-se al Sàhara Occidental, incrementat així les seves opcions
d'èxit en una possible votació.
 
Avui, més de 20 anys després, el referèndum encara no s'ha celebrat.
 
Cap  país  del  món  reconeix  el  Sàhara  Occidental  com  part  del  Marroc,  però  els
interessos dels seus aliats fan que el  Marroc no senti  cap urgència per trobar una
solució.
 
La MINURSO segueix portant a terme les següents tasques:
- Supervisar la cessació del foc.
- Reduir l'amenaça de les mines i les municions sense detonar.
- Donar suport a les mesures de foment de la confiança.
 
No obstant això, en l'actualitat, la Missió de les Nacions Unides per al Referèndum del
Sàhara Occidental , és l'única missió de manteniment de la pau que no ha inclòs en el
seu mandat el seguiment i informació de les violacions dels drets humans.
 
La meitat del poble sahrauí viu des de fa dècades en camps de refugiats construïts al
mig del  desert  .  L'altra meitat  dels sahrauís segueixen al  seu territori  original  però
viuen sota l'ocupació marroquina.
 
L'ONU considera el Sàhara Occidental com el major territori del planeta que encara no
ha estat descolonitzat.
 
Marroc,  que  ha  violat  la  legalitat  internacional  ocupant  il·legalment  al  Sàhara
Occidental , continua perpetuant i violant de forma greu i persistent dels drets humans
de  ciutadans  sahrauís  en  presència  de  l'ONU  ,  responsable  del  procés  de
descolonització de l'última colònia africana.
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Diferents institucions europees , parlaments nacionals i el mateix Parlament Europeu
han vingut sistemàticament denunciant aquestes violacions i exigint que la Missió de
les Nacions Unides desplegada a la zona ( MINURSO ) , monitoritzi el respecte als
drets humans del poble sahrauí.
 
Així , el 7 de febrer de 2013, el Parlament Europeu va aprovar el seu mandat per a la
XXII sessió del Consell de Drets Humans de Nacions Unides celebrat a Ginebra del 25
de febrer al 22 de març on es sol·licitava , a més d'una solució justa i duradora al
conflicte mitjançant l'exercici d'un referèndum d'autodeterminació, la llibertat de tots els
presos polítics sahrauís.
 
Resolució del Parlament Europeu, de 7 de febrer de 2013, sobre el 22è període de
sessions del Consell de Drets Humans de les Nacions Unides ( 2013/2533 ( RSP ) 
 
21 . Manifesta la seva preocupació pel fet que segueixin violant els drets humans al
Sàhara Occidental; demana que es protegeixin els drets fonamentals del poble del
Sàhara Occidental, incloent-hi la llibertat d'associació, la llibertat d'expressió i el dret
de manifestació, exigeix  l'alliberament de tots els presos polítics sahrauís, saluda el
nomenament d'un enviat especial per al Sahel i destaca la necessitat d'un seguiment
internacional de la situació dels drets humans al Sàhara Occidental; dóna suport a una
solució justa i duradora del conflicte basada en el dret a l'autodeterminació del poble
sahrauí, de conformitat amb les resolucions de les Nacions Unides.
 
De la mateixa manera, per a la renovació del mandat de la MINURSO el 2013, Estats
Units va proposar un text de pròrroga que plantejava la inclusió de la vigilància de
llibertats i drets dins de les responsabilitats establertes el 1991 per mantenir un alto el
foc a la zona i organitzar un referèndum .
 
A finals d'abril de 2014, el Consell de Seguretat de l'ONU, com tots els anys, renovarà
el mandat de la MINURSO .

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

-  Sol·licitar  al  CONSELL DE SEGURETAT de l'ONU, l'ampliació  del  mandat  de la
MINURSO,  incloent  la  MONITORITZACIÓ  de  les  greus  VIOLACIONS  DRETS
HUMANS AL SÀHARA OCCIDENTAL.
 
- Subscriure el mandat del Parlament Europeu a la XXII sessió del Consell de Drets
Humans de Nacions Unides i exigir al regne del Marroc la llibertat de tots els presos
polítics  sahrauís,  inclòs  el  Grup  de  24  presos  de  Gdeim Izik,  condemnats  per  un
tribunal  militar  marroquí,  així  com demanar  la  protecció  dels drets fonamentals  del
poble sahrauí, destacar la necessitat d'un mecanisme internacional de seguiment dels
drets humans al Sàhara Occidental i donar suport a una solució del conflicte basada
en  l'exercici  del  dret  a  l'autodeterminació  del  poble  sahrauí,  com  estableixen
nombroses resolucions de les Nacions Unides.
 
- Enviar el present acord al ministre d'Afers Exteriors Espanyol ( Plaça de la Província ,
1, 28012 Madrid ), Ambaixador del Marroc a Madrid (Carrer de Serrano, 179 , 28002
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Madrid ), a l'Alta Representant de la Unió Europea per a Afers Exteriors i Política de
Seguretat ( Servei Europeu d'Acció Exterior, 1046 Bruxelles / Brussel, Belgium ) i al
Grup Jaima Amics i amigues de la RASD (Carrer Mare de Déu de Begonya, 1, Baix B,
14005 Còrdova ) i a l'Associació Lembarki de Palafrugell, carrer Barris i Buixó, local 2
C.C. Les Palmeres, 17200 Palafrugell Girona.

Intervencions:
El  senyor  Carles  Ruiz  Fernàndez,  representant  de  l'Associació  d'ajuda  al  poble
Sahrauí   Lembarki  de  Palafrugell llegeix  la  moció,  que  està  dins  d'una  campanya
internacional en favor dels drets humans.

- senyor alcalde: El govern comparteix la moció, entenem que segurament cal lluitar, i
encara ens queda molt per lluitar per trobar una solució definitiva a aquests problemes
que té el poble Sahraui, que fa molt temps que duren, òbviament segurament hi ha
interessos econòmics i  polítics que fan que d'alguna manera no es pugui  afrontar
aquesta realitat, i per tant, per un costat reivindiquem una solució definitiva i mentre
això no es produeixi, òbviament que es garanteixi el respecte als drets humans, per
tant,  solució  definitiva  i  mentre  no  arriba,  sobretot  que  els  drets  humans  siguin
respectats, com no podria ser d'altra manera, per tant, el nostre posicionament, com a
govern serà el vot favorable.

-  senyor  Guerra:  Fins  i  tot  s'hauria  de  ser  molt  deshumanitzat  per  no  captar  la
importància de la tragèdia que pateix aquest poble. Evidentment li donarem suport a
aquesta  proposta,  no  obstant  això,  i  sense  ànim  de  criticar,  m'agradaria  si  em
poguessin contestar un petit dubte que tinc. Si vostè entra al correu diplomàtic, hi ha
unes  manifestacions  de  l'ambaixador  del  Marroc  a  Espanya,  referents  al  Minurso,
resulta que el Marroc dona totes les facilitat a Minurso, perquè puguin vigilar, mentre al
Sahara, els membres de l'ONU han d'anar obligatòriament acompanyats d'escorta per
gent del Front Polisari.

-  senyora  Galiana:  des  del  nostre  grup donarem suport  a  la  moció  perquè estem
totalment conformes amb el seu contingut.

- senyor Genover: Des de l'Entesa també donarem suport a aquesta moció i creiem
que el que fa la Minurso és important per totes aquestes persones que estan al desert.
I  també  des  de  l'Entesa  volem  agrair  i  fer  un  reconeixement  a  la  feina  feta  per
l'Associació local Lembarki, per tota aquesta gent.

- senyor Sabrià: El compromís d'Esquerra amb el dret a l'autodeterminació dels pobles
i també amb la situació del Sahara és total, per tant, també li donarem suport. Creiem
que l'ampliació  de la  Minurso,  amb la  inclusió de les  garanties  de compliment  del
respecte als drets humans és absolutament imprescindible. Per acabar, sí que potser
en el darrer dels punts, seria interessant que a banda d'enviar aquest acord a totes les
institucions que diu aquí, també seria bo enviar-ho a les institucions catalanes, i per
tant, si als grups els hi sembla bé incloure a la Generalitat i al parlament de Catalunya,
crec que acabaria  de completar  totes les institucions que haurien de rebre aquest
acord.
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- senyor Ruiz: En referència al que m'ha preguntat el senyor Guerra, li he de dir que jo
he estat tant en un lloc com en l'altre, i el Sahara occidental només hi he anat una
vegada,  als  campaments  hi  he  anat  moltes vegades i  en cap moment  m'he sentit
malament, no passa res, la gent de la Minuso també està allà i no va acompanyada del
Front Polisari,  i  no necessiten cap escorta, no sé d'on ha tret tot això. He de dir-li
també,  per  la  seva  tranquil·litat,  que  dins  d'aquesta  campanya  internacional,
l'associació  Amnistia  Internacional  també  està  fent  mocions  en  aquest  sentit  i
proclames perquè tant en un lloc com en l'altre estigui la Minuso, però és que ja hi és,
està tant un un lloc com en un altre, en un lloc hauria d'actuar, si més no denunciar el
que veu, que és el que demanem, que no ho fa.
Pel  que  fa  a  l'esmena  d'Esquerra  Republicana  de  Catalunya,  no  hi  tinc  cap
inconvenient a què s'incloguin a la moció. No havia posat les institucions catalanes
perquè  els  que  tenen  el  poder,  desgraciadament  és  l'Estat  Espanyol,  que  és  qui
realment encara és el legítim mandatari d'aquell territori.
Finalment agrair el posicionament de tots els grups.

Esmenes:
El portaveu d'Esquerra Republicana de Catalunya proposa trametre també la moció
que s'aprovi a les institucions catalanes,  a la Generalitat i al Parlament de Catalunya.

Acceptada l'esmena, la moció que se sotmet a votació queda redactada com segueix:

La Missió de Nacions Unides per al referèndum al Sàhara Occidental ( MINURSO ) és
la missió de pacificació de les Nacions Unides , establerta mitjançant la resolució 690
(1991) del Consell de Seguretat de 29 d'abril de 1991, d'acord amb les propostes de
arranjament, tal com van acceptar el 30 agost 1988 Marroc i el Front Popular per a
l'Alliberament de Saguia el- Hamra i de Rio de Oro (Front Polisario ), per observar l'alto
el foc i organitzar un referèndum entre el poble sahrauí que determinés el futur estatus
del territori del Sàhara Occidental a través del Dret d'Autodeterminació.
 
Segons el pla d'arranjament , el referèndum del Sàhara Occidental s'hauria d'haver
celebrat el gener de 1992 , sent un dels mandats originals de la MINURSO identificar i
registrar les persones amb dret a vot , però , no va ser possible procedir d'acord amb
el  calendari  original  a  causa  de  les  contínues  traves  imposades  pel  Marroc  ,  de
manera que el  cens va trigar  més de 8 anys  en completar-se,  quan l'ONU ho va
publicar l'any 2000, el Marroc es va negar a acceptar-ho.
 
A més, des de la signatura de l'alto el foc el 1991, el Marroc ha incentivat a molts dels
seus ciutadans a mudar-se al Sàhara Occidental, incrementat així les seves opcions
d'èxit en una possible votació.
 
Avui, més de 20 anys després, el referèndum encara no s'ha celebrat.
 
Cap  país  del  món  reconeix  el  Sàhara  Occidental  com  part  del  Marroc,  però  els
interessos dels seus aliats fan que el  Marroc no senti  cap urgència per trobar una
solució.
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La MINURSO segueix portant a terme les següents tasques:
- Supervisar la cessació del foc.
- Reduir l'amenaça de les mines i les municions sense detonar.
- Donar suport a les mesures de foment de la confiança.
 
No obstant això, en l'actualitat, la Missió de les Nacions Unides per al Referèndum del
Sàhara Occidental , és l'única missió de manteniment de la pau que no ha inclòs en el
seu mandat el seguiment i informació de les violacions dels drets humans.
 
La meitat del poble sahrauí viu des de fa dècades en camps de refugiats construïts al
mig del  desert  .  L'altra meitat  dels sahrauís segueixen al  seu territori  original  però
viuen sota l'ocupació marroquina.
 
L'ONU considera el Sàhara Occidental com el major territori del planeta que encara no
ha estat descolonitzat.
 
Marroc,  que  ha  violat  la  legalitat  internacional  ocupant  il·legalment  al  Sàhara
Occidental , continua perpetuant i violant de forma greu i persistent dels drets humans
de  ciutadans  sahrauís  en  presència  de  l'ONU  ,  responsable  del  procés  de
descolonització de l'última colònia africana.
 
Diferents institucions europees , parlaments nacionals i el mateix Parlament Europeu
han vingut sistemàticament denunciant aquestes violacions i exigint que la Missió de
les Nacions Unides desplegada a la zona ( MINURSO ) , monitoritze el respecte als
drets humans del poble sahrauí.
 
Així , el 7 de febrer de 2013, el Parlament Europeu va aprovar el seu mandat per a la
XXII sessió del Consell de Drets Humans de Nacions Unides celebrat a Ginebra del 25
de febrer al 22 de març on es sol·licitava , a més d'una solució justa i duradora al
conflicte mitjançant l'exercici d'un referèndum d'autodeterminació, la llibertat de tots els
presos polítics sahrauís.
 
Resolució del Parlament Europeu, de 7 de febrer de 2013, sobre el 22è període de
sessions del Consell de Drets Humans de les Nacions Unides ( 2013/2533 ( RSP ) 
 
21 . Manifesta la seva preocupació pel fet que segueixin violant els drets humans al
Sàhara Occidental; demana que es protegeixin els drets fonamentals del poble del
Sàhara Occidental, incloent-hi la llibertat d'associació, la llibertat d'expressió i el dret
de manifestació, exigeix  l'alliberament de tots els presos polítics sahrauís, saluda el
nomenament d'un enviat especial per al Sahel i destaca la necessitat d'un seguiment
internacional de la situació dels drets humans al Sàhara Occidental; dóna suport a una
solució justa i duradora del conflicte basada en el dret a l'autodeterminació del poble
sahrauí, de conformitat amb les resolucions de les Nacions Unides.
 
De la mateixa manera, per a la renovació del mandat de la MINURSO el 2013, Estats
Units va proposar un text de pròrroga que plantejava la inclusió de la vigilància de
llibertats i drets dins de les responsabilitats establertes el 1991 per mantenir un alto el
foc a la zona i organitzar un referèndum .
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A finals d'abril de 2014, el Consell de Seguretat de l'ONU, com tots els anys, renovarà
el mandat de la MINURSO .

Es proposa al Ple l’adopció de l’acord següent:

-  Sol·licitar  al  CONSELL DE SEGURETAT de l'ONU, l'ampliació  del  mandat  de la
MINURSO,  incloent  la  MONITORITZACIÓ  de  les  greus  VIOLACIONS  DRETS
HUMANS AL SÀHARA OCCIDENTAL.
 
- Subscriure el mandat del Parlament Europeu a la XXII sessió del Consell de Drets
Humans de Nacions Unides i exigir al regne del Marroc la llibertat de tots els presos
polítics  sahrauís,  inclòs  el  Grup  de  24  presos  de  Gdeim Izik,  condemnats  per  un
tribunal  militar  marroquí,  així  com demanar  la  protecció  dels drets fonamentals  del
poble sahrauí, destacar la necessitat d'un mecanisme internacional de seguiment dels
drets humans al Sàhara Occidental i donar suport a una solució del conflicte basada
en  l'exercici  del  dret  a  l'autodeterminació  del  poble  sahrauí,  com  estableixen
nombroses resolucions de les Nacions Unides.
 
- Enviar el present acord al ministre d'Afers Exteriors Espanyol ( Plaça de la Província ,
1, 28012 Madrid ), Ambaixador del Marroc a Madrid (Carrer de Serrano, 179 , 28002
Madrid ), a l'Alta Representant de la Unió Europea per a Afers Exteriors i Política de
Seguretat ( Servei Europeu d'Acció Exterior, 1046 Bruxelles / Brussel, Belgium ), al
President de la Generalitat de Catalunya i al parlament de Catalunya, al Grup Jaima
Amics i  amigues de la RASD (Carrer  Mare de Déu de Begonya, 1,  Baix B, 14005
Còrdova ) i a l'Associació Lembarki de Palafrugell, carrer Barris i Buixò, local 2 C.C.
Les Palmeres, 17200 Palafrugell Girona.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova per unanimitat la proposta amb l'esmena proposada.

16.- INFORMES.-

No n'hi han hagut

17.- PRECS I PREGUNTES.- 

Intervé el senyor Guerra manifestant que voldria fer un prec en el sentit que si aquest
govern ens pot informar de la situació en què es troba la possibilitat de recuperar els
234.000 euros que varen volar de la gestió de la reforma del Mercat i que encara no en
tenim cap notícia més.

- senyor Vilà: Tinc tres precs, el primer seria referent a la Urbanització Can Salgues II.
Sé que vostès han fet passos per intentar recuperar l'aval i arreglar una mica tot allò,
però la nostra preocupació va per un altre banda. Últimament hi hem vist nois que
entén als edificis i encara que sigui un sector que no està recepcionat i l'Ajuntament no
i hauria de tenir cap culpa, al final acabarem tenint-ne la culpa de forma subsidiària.

PLE2014/3 de 25 de març de 2014 .



Per tant, els insto a què facin algun requeriment o alguna acció per tancar una mica, si
més no, els edificis.
El segon prec, vostè ha comentat en la liquidació del pressupost que ens convocaran
per  parlar  sobre  les  inversions  sostenibles.  Nosaltres,  evidentment,  com ha  dit  el
nostre portaveu, hi estem d'acord i hi voldríem participar, però els hi deixo ja alguns
apunts de cap on anirien les nostres propostes. Les inversions que estan agrupades
en el primer grup, en el número 165, que diu “alumbrado público”, ens agradaria que
poguéssim acabar l'enllumenat de l'Avinguda d'Espanya, tot el tema del Mercadona
està fet i tota la resta, seria de l'Estadi fins a la connexió amb l'autovia de Calella, o
també  si  tenen  alguna altra  fase  preparada  sobre  l'eficiència  energètica  del  canvi
d'enllumenat, encara que ja ho tenim força avançat a Palafrugell.
Una  altra  de  les  propostes  del  segon  grup  seria  l'ordenació  del  trànsit  i  de
l'estacionament, sabem que estem en un Pla de Senyalització, no sé si poden, a part
d'aquesta inversió que ja hi ha aquí dins, acabar o bé deixar per un futur, la tercera
fase, que seria la senyalització de tot aquest Pla.
I l'apartat 933, que seria una gestió del patrimoni, aplicats a rehabilitació i reparació
d'estructures i immobles propietat de l'entitat local a efectes de servei públic, seria una
bona manera de pensar si  la  façana de l'Escorxador  necessitaria  una rehabilitació
perquè crec que és un edifici que penso que necessita un manteniment.

- senyor alcalde: Veig que tenim moltes aproximacions.

- senyor Vilà: Tots els que pensem en el poble pensem en el mateix.
I el tercer punt un comentari de la Font de la Teula, que ens han fet arribar que la
paperera que hi ha hagut allà durant tot l'any està molt temps força plena. Evidentment
els serveis municipals hi van una vegada al mes, és el que està establert, i a partir de
Setmana Santa crec que hi va cada quinze dies. Proposo que valorin si cal posar-hi
una paperera en un espai públic tant llunyà del poble, els excursionistes normalment ja
son gent que se solen portar les seves deixalles cap a casa, o si se n'han de posar
més. Nosaltres creiem que en un espai verge com aquell, una paperera, crec que no hi
faria falta.

I  no havent-hi  cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent les nou del
vespre. En dono fe.
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